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Dworzec Południowy 
czeka na rewolucję
\\\ WARSZAWA

Najważniejszy dla Piaseczna 
i Konstancina węzeł 
przesiadkowy zyska nową 
koncepcję, a nawet cztery.  
ZTM właśnie ogłosił przetarg.

D worzec Południowy to nazwa wę-
zła przesiadkowego w rejonie ulicy 

Wilanowskiej i Puławskiej, która funk-
cjonuje od II wojny światowej.

\\\   Węzeł z tradycjami
Powstał w tym miejscu pod koniec 

XIX wieku, jako stacja wąskotorowej 
kolejki grójeckiej o nazwie Szopy. W 
1936 roku po drugiej stronie Puławskiej 
powstała pętla tramwajowa, a autobu-
sowa w 1948 r. Dzisiejszy kształt pętli 
autobusowej, a wcześniej również tro-

lejbusowej, pochodzi z lat 70. W 1995 
roku otwarta została tutaj stacja metra 
Wilanowska. Dzisiaj istnieje także duży 
(choć o 9 rano często brakuje już miejsc) 
parking Parkuj i Jedź.

W latach 70. obiekt ten był niezwy-
kle nowoczesny, obecnie jednak jest 
reliktem przeszłości, chociaż to stąd 
odjeżdżają autobusy nawet do Wiednia 
czy Pragi. 

– Co w tej chwili oferuje Dworzec 
Południowy? Dużą, niewygodną pętlę 
autobusową z wąskimi peronami i ma-
łymi wiatami. Później trzeba dojść do 
stacji metra, przeciskając się pomiędzy 
straganami i handlarzami. Jeszcze go-
rzej jest zimą, gdy zalega śnieg i błoto 
– tak w 2015 roku opisywał węzeł Jakub 
Miernik z ZTM, pracujący nad „ucywi-
lizowaniem” warszawskich węzłów 
przesiadkowych.

Dworzec Południowy
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Idzie nowe… do szkół

\\\ PIASECZNO

radni przyjęli projekt nowej sieci szkół, która ma obowiązywać  
po reformie edukacji. Teraz gmina czeka na werdykt kuratorium  
w tej sprawie.

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

W Konstancinie na początku 
lutego wycięto kilka ponad 
100-letnich dębów oraz 
kilkadziesiąt innych drzew 
mających ponad 40 lat. Bez 
żadnych pozwoleń, bo dzisiaj 
już ich nie potrzeba.

P an Jacek napisał do nas w sprawie 
drzew, które zostały wycięte na 

prywatnej działce przy ulicy Kabackiej 
i Pułaskiego.

W związku z wymuszoną reformą 
edukacji likwidacją gimnazjów 

gmina musi poczynić zmiany w za- 
rządzanych przez siebie placówkach. 
Niezbędne są do tego pewne admini-
stracyjne kroki prawne. Pierwszym  
z nich jest zatwierdzenie nowej sie- 
ci szkół, która będzie obowiązywać 
od 1 września 2017 roku. Zgodnie 
z wcześniejszymi zapowiedziami przy- 
jęty przez radnych w ubiegłą środę 
projekt zakłada przekształcenie ze-
społów szkół w szkoły podstawo-
we oraz włączenie funkcjonujących 
obecnie jako odrębne szkoły gim-
nazjów do pobliskich „podstawó-
wek”. W ten sposób gimnazjum nr 2 
na al. Kalin ma być połączone z SP nr 1 
przy ul. Świętojańskiej, a gimnazjum nr 
1 przy ul. Sikorskiego dołączy do SP 5 
przy ul. Szkolnej. od września więc 
„Piątka” będzie miała już trzy sie- 
dziby, bowiem dochodzi do tego jeszcze 
budynek przy ul. orężnej w Piasecznie. 

Gimnazjum nr 1 przy ul. Sikorskiego dołączy do SP nr 5 przy ul. Szkolnej

Rzeź drzew 

dokończenie na str. 3

dokończenie na str. 3

dokończenie na str. 2
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Przyznano 
dofinansowania

Wybudują 
pomost 
na Jeziorce

P od koniec stycznia gmina Góra Kal-
waria rozstrzygnęła konkurs ofert 

na dofinansowanie zadań publicznych 

w 2017 roku. Komisja konkursowa oce-
niła pozytywnie 12 wniosków, 9 zaś zo-
stało rozpatrzonych negatywnie.

Z zadań z zakresu kultury i ochro-
ny dziedzictwa narodowego najwię-
cej otrzyma Stowarzyszenie rozwoju 
artystycznego Formacji Tanecznej 
„BarTEK” (ponad 69 tysięcy), które 
dostało najwięcej punktów. Na żywe 
lekcje historii na zamku w Czersku To-
warzystwo opieki Nad Zabytkami w 
Czersku dostanie 22 tysiące, a zespół 
ludowy „UrZECZEni” 16 tysięcy. Wspar-
te zostanie również uliczne Misterium 
Męki Pańskiej (blisko 36 tysięcy) oraz 
Kalwaryjski rynek (10 tysięcy). Dofi-
nansowane będą także VII Warsztaty 
Gospel „Calvary Gospel”, festiwal pieśni 
religijno-patriotycznej „Venite adore-
mus” i festiwal chóralny oraz warszta-
ty wokalne „Calvaria Cantas”, których 
wnioskodawcą jest Fundacja Promocji 
i Edukacji artystycznej ProMoTUS. 7 
tysięcy pójdzie na działania upowszech-
niające tradycje folwarku ziemiańskiego 
Fundacji „Dwór i Folwark w Brześcach”, 
o tysiąc mniej z kolei dostanie Towa-
rzystwo Miłośników Góry Kalwarii i 
Czerska.

Pieniądze zaplanowane na politykę 
społeczną i pomoc prorodzinną (40 ty-
sięcy) w całości otrzyma oddział rejono-
wy w Górze Kalwarii Polskiego Związku 
Emerytów rencistów i Inwalidów na 
działalność na rzecz osób w wieku eme-
rytalnym. W ostatniej kategorii na dzia-
łania z zakresu ratownictwa wodnego 
na terenie gminy Piaseczyńskie WoPr 
będzie miało 9 tysięcy złotych.

RL

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Drewniana konstrukcja 
powstanie niedaleko ronda 
im. Jana Pawła II.

N a tę inwestycję mieszkańcy Kon-
stancina oraz miłośnicy spływów 

kajakowych czekali już od dłuższego 
czasu. W styczniu tego roku gmina ogło-
siła nieograniczony przetarg na budowę 
drewnianego pomostu na odnodze rze-
ki Jeziorka wraz z urządzeniami. obiekt 
będzie pełnił funkcję turystyki wodnej 
oraz widokowej i rekreacyjnej. Poza ka-
jakarzami będą mogli go wykorzystać 
do swoich celów również wędkarze.

Posadowiony na stalowych palach 
pomost ma powstać w okolicach tamy 

na rzece Jeziorce – przy rondzie im. Jana 
Pawła II. Jego pokład w kształcie litery l 
będzie mierzył blisko 23 metry długości 
i 2,5 metra szerokości. Zgodnie z projek-
tem pomost będzie podzielony na dwie 
części – widokową, do której prowadzić 
będzie pochylnia dostosowana do po-
trzeb osób niepełnosprawnych, a także 
część służącą do obsługi ruchu kajako-
wego. Bezpośredni dostęp do pomostu 
cumowniczego zapewnią schody. Pla-
nowane jest umożliwienie jednoczes-
nego cumowania około pięciu, sześciu 
kajaków. łączna powierzchnia obiektu 
wyniesie prawie 74 metry kwadratowe. 
Przewiduje się również montaż trzech 
słupów oświetleniowych.

Termin składania ofert na udział w 
przetargu minął pod koniec ubiegłego 
miesiąca. Zgłosiło się sześć firm – naj-
droższa z ofert opiewa na ponad 345 
tysięcy złotych brutto, najtańsza zaś wy-
nosi równe 180 tysięcy (czyli tyle, ile 
gmina planuje przeznaczyć na budowę 
pomostu). okres realizacji zamówienia 
powinien wynieść 5 miesięcy.

Rafał Lipski

Dofinansowanie otrzyma między innymi zespół ludowy „URZECZEni”

Pomost zaprojektowała firma Z.U.E. „ELPRZEM” Mieczysław Prędota  
z Konstancina
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– Jeden z dębów ma średnicę 130 
cm i obwód ponad 440 cm, drugi dąb 
ma średnicę ponad 100 cm i obwód 350 
cm. Pozostałe dwa stare dęby czekają 
na egzekucję – pisze do nas w mailu 
pan Jacek. – Wycinka dotyczyła także 
kilkudziesięciu innych drzew mających 
ponad 40 lat – pisze dalej.

Jak poinformował nas Wydział 
ochrony Środowiska w Konstancinie 
usunięcie drzew na działkach osób pry-

watnych na cele niezwiązane z działal-
nością gospodarczą oraz na gruntach 
nieużytkowanych w celu przywrócenia 
do użytkowania rolniczego (bez wzglę-
du na wielkość i gatunek drzewa) nie 
wymaga zgody burmistrza. 

Taki stan prawny obowiązuje w 
Polsce od 1 stycznia 2017 roku, czyli 
od wejścia w życie Ustawy o ochronie 
przyrody.

W Konstancinie chroniona jest 
strefa objęta ochroną Konserwatora 
Zabytków. W tej strefie na wycinkę 
drzew należy uzyskać zgodę od Ma-
zowieckiego Wojewódzkiego Konser-
watora Zabytków. Działka, na których 
zdewastowano kilkadziesiąt drzew, w 
tym 100-letnie dęby, nie leży w chronio-

nej strefie, Urząd nie ma więc żadnych 
podstaw do wszczęcia postępowania 
administracyjnego.

 Joanna Grela
Rzeź 
drzew

\\\ GÓRA KALWARIA

Na wsparcie zadań publicznych gmina przeznaczyła łącznie  
blisko 230 tysięcy złotych.

\\\ P0wIAT NA SygNAlE

\\\   W nocy z niedzie-
li na poniedziałek 
policjanci z Piasecz-
na zauważyli dwóch 
mężczyzn, którzy 
nieśli liczne pa-
kunki, w tym kilka 
par butów narciar-
skich i łyżwy. Zapy-
tani o pochodzenie 
rzeczy, nie chcieli 

odpowiedzieć. 27- i 36-letni obywatele 
Ukrainy mieli przy sobie 4 pary butów 
narciarskich, 2 pary łyżew, rękawice 
bokserskie i kilka par bluz sportowych. 
Wszystkie rzeczy były nowe, markowe, 

z metkami. okazało się, że mężczyźni 
ukradli je ze znanego dyskontu spor-
towego w Piasecznie. Grozi im do 10 lat 
pozbawienia wolności.
\\\   W piątek 10 lutego policjanci za-
trzymali w Tarczynie kobietę, która 
prowadziła samochód pod wpływem 
alkoholu. okazało się, że ma ponad 
2 promile alkoholu w organizmie. 
Tego samego dnia w Baniosze kole-
jna nietrzeźwa kierująca spowodowała 
kolizję drogową.
\\\   Policja prowadzi dochodzenie w 
sprawie potrąconego przez pociąg 
mężczyzny. Do zdarzenia doszło w 
Ustanowie, gmina Prażmów. 
\\\   W niedzielę 12 lutego w Konstan-
cinie-Jeziornie doszło do wypadku. 

Starsza kobieta została potrącona na 
pasach. ofiara trafiła do szpitala z kilko-
ma złamaniami. Policja prosi o kontakt 
świadków wypadku.
\\\   W sobotę 11 lutego w Konstan-
cinie-Jeziornie policjanci zatrzymali 
mężczyznę, który miał w samochodzie 
papierosy bez akcyzy. 36-letni obywatel 
Ukrainy próbował wręczyć funkcjonari-
uszom łapówkę.
\\\   W sobotę 11 lutego na ul. Puławskiej 
policjanci zatrzymali 3 mężczyzn 
podejrzewanych o kradzież telefonów 
komórkowych na terenie jednego z 
supermarketów w Piasecznie. łączna 
kwota, na jaką wyceniono skradziony 
sprzęt, to 2 400 zł. 
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Rowerem 
do Warszawy?

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Podczas przebudowy ulicy 
Warszawskiej powstała nowa 
ścieżka rowerowa, którą jednak 
nie można jeszcze dojechać  
do Warszawy. obecnie Zarząd 
Dróg Miejskich w Warszawie 
planuje kolejną inwestycję  
w tym zakresie. 

K ilka lat temu podczas przebudo-
wy ulicy Warszawskiej powstała 

nowa ścieżka rowerowa. rowerzyści z 
jednej strony nie kryli zadowolenia, ale 

z drugiej strony dziwili się, że można nią 
dojechać tylko do granicy Warszawy. 
Między Konstancinem a Powsinem, na 
odcinku niespełna kilometra, brakuje 
ścieżki rowerowej, a zamiast tego jest 
wyboista i piaszczysta dróżka, którą 
ciężko jechać swobodnie jednośladem. 

W zeszłym roku jeden z mieszkań-
ców stolicy zgłosił do budżetu party-
cypacyjnego projekt budowy 270-me-
trowego odcinka ścieżki wzdłuż ul. 
łukasza Drewny, od ul. Przekornej w 
kierunku Konstancina. Projekt zdobył 
263 głosy i został zakwalifikowany do 
realizacji. Jak czytamy na stronie ZDM 
Warszawa, w styczniu ogłoszono prze-
targ na dokumentację projektową, a 
latem i jesienią bieżącego roku projekt 
ma być zrealizowany.

Niestety planowana inwestycja nie 
połączy jeszcze bezpośrednio istnie-
jących już ścieżek rowerowych z Kon-
stancina do Warszawy, ale niewątpliwie 
ułatwi przejazd rowerem na tej trasie. 
Poza tym władze stolicy zapewniają, 
iż ostatecznie dojdzie do połączenia 
tych dwóch odcinków. Przypomnijmy,  
że w gminie powstały już wypożyczal-
nie Konstancińskiego roweru Miej-
skiego, które są spójne ze stołecznym 
Veturilo.

Tekst i zdjęcie Piotr Włodarczyk
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R E K L A M A

CEM na horyzoncie

\\\ PIASECZNO

Na szczęście w ustawowym 
terminie nie pojawiły 
się odwołania dotyczące 
przetargu na budowę Centrum 
Edukacyjno-Multimedialnego. 
Umowa z wykonawcą zostanie 
podpisana być może jeszcze  
w tym tygodniu.

W piątek minął termin, w którym 
niezadowoleni z wyboru komi-

sji przetargowej wyko-
nawcy mogli składać 
do gminy odwołania. 
Urzędnicy obawiali się 
takiego rozwoju wy-
padków i tym samym 
kolejnego przedłużenia 
terminu wyboru wyko-
nawcy najbardziej ocze-
kiwanej piaseczyńskiej 
inwestycji. Na szczęście 
nikt z tej możliwości nie 
skorzystał. 

– Czekamy już tylko 
na dostarczenie przez 
wybranego wykonaw-

cę polisy ubezpieczeniowej i szczegó-
łowego harmonogramu prac – mówi 
przewodnicząca Komisji oświaty rady 
Gminy Katarzyna Wypych. – Są szan-
se, że burmistrz będzie mógł podpisać 
umowę jeszcze w tym tygodniu – do-
daje.

Przetarg wygrała rodzima firma – 
PolaQUa Sp. z o.o. z Wólki Kozodaw-
skiej. Za wybudowanie Centrum Eduka-
cyjno-Multimedialnego zaproponowała  
kwotę 49,7 mln złotych. 

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Niebawem zostanie wbita symboliczna łopata  
pod budowę CEM

W marcu ubiegłego roku ZTM wraz 
z Politechniką Warszawską rozstrzygnął 
konkurs dla studentów na opracowanie 
koncepcji komunikacyjno-urbanistycz-
nej dla tego węzła. Praca, która wygrała, 
jest jednak tylko pewną wizją.

W październiku ZTM ogłosił pierw-
szy przetarg na koncepcje Dworca, zło-
żone oferty przekroczyły jednak usta-
lony budżet, czyli 700 tysięcy złotych. 
obecnie trwa kolejny. 

\\\   Co ma zawierać  
koncepcja?

– Przedmiotem przetargu jest wy-
konanie czterech wariantów koncepcji 
Dworca Południowego. Wykonawca 
przeprowadzi analizę funkcjonalną, 
prawną, ekonomiczną i wariantów 
inwestycyjnych dla każdej koncepcji. 
Zorganizuje też konsultacje społeczne 
– czytamy w komunikacie ZTM.

ZTM dopuszcza, aby wykonawca 
zaprojektował wyłącznie zbiorcze pe-
rony dla wsiadających i wysiadających.  
Wówczas powinien znaleźć się jeden 
przystanek dla wysiadających (o dług. 
60 m oraz szerokości 6 metrów) oraz 

trzy dla wsiadających (o dług. 40 m i 
szerokości 6 m). Pojemność strefy po-
stojów ma wzrosnąć o 20%. Perony, a 
także część techniczna mogą się mieścić 
na różnych poziomach, w tym podziem-
nych. Perony autobusów dalekobież-
nych również mają się zmienić, głównie 
pod kątem funkcjonalności, a ich po-
jemność powinna być o 100% większa 
niż obecnie.

Poprawione zostanie połączenie 
piesze wszystkich peronów z pozosta-
łymi funkcjami węzła przesiadkowego, 
w szczególności ze stacją metra Wila-
nowska. 

opracowanie zawierać musi także 
koncepcję przystanków tramwajowych 

planowanej trasy Wilanów – Służewiec 
Przemysłowy.

Dworzec Południowy po przebudo- 
wie zyska poczekalnię dla pasażerów 
wszystkich środków transportu, par- 
king, który będzie łączył funkcję obsługi 
budynków kompleksu węzła przesiad-
kowego oraz parkingu komercyjnego. 

Wykonawca w ramach opracowa-
nia ma przeanalizować możliwości (a je-
żeli się da to zaprojektować) powiększe-
nie parkingu P+r poprzez nadbudowę. 
Ma także na parkingu zaproponować 
lokalizację 1 do 5 stanowisk do ładowa-
nia pojazdów o napędzie elektrycznym.

Pojawić się ma także parking rowe- 
rowy na ok. 800 pojazdów oraz stano-
wiska Kiss&ride dla 5 aut osobowych. 

oprócz tego w koncepcji mają się 
również znaleźć minimum 2 niezależne 
konstrukcyjnie biurowce, jeden z nich 
o minimalnej powierzchni użytkowej 
15 000 m². 

optymistyczny wariant zakłada, że 
budowa węzła przesiadkowego (czyli I 
etapu całej inwestycji, m.in. bez biurow- 
ców) zakończyć ma się już w 2020 roku.

Joanna Grela

Pozostające jeszcze w systemie 
oświaty dwa roczniki gimnazjum bę-
dą kontynuowały naukę wedle obecnie 
obowiązujących zasad. Klasy gimna-
zjalne zostaną przejęte przez szkoły 
podstawowe. Za dwa lata zaś gimnazja 
staną się historią. 

\\\   Gimnazja znikną, a kadra?
Co z dyrektorami tych placówek? 

Interpretując przepisy, założyć należy, 
że stracą oni stanowisko, skoro admi-
nistracyjnie klasy gimnazjalne prze-
chodzą pod dyrekcję podstawówki, w 
obręb której są włączone. Jeśli zaś cho-
dzi o dyrektorów szkół podstawowych, 
to do czasu wygaśnięcia gimnazjów 
obowiązywać mają obecne „nadania”, 
a następnie zostaną przeprowadzone 
konkursy. Nie można wykluczyć, że 
dyrektorzy gimnazjów obejmą stano-
wisko wicedyrektorów podstawówek 
do spraw klas gimnazjalnych. Nauczy-
ciele w najbliższym czasie mają szanse 
nie stracić swoich stanowisk, większe 
zmiany będą miały miejsce dopiero po 
całkowitym wygaszeniu gimnazjów. 
Przymiarki do nowej siatki zadań, a tym 

samym podziału obowiązków, szkoły 
podejmą w najbliższym czasie, bowiem 
wstępne plany organizacji nowego roku 
szkolnego gminy zwykle otrzymują do 
30 kwietnia. a w tej chwili ustawodaw-
ca nałożył na dyrektorów placówek 
obowiązek przedstawienia do 15 maja 
każdemu pracownikowi szkoły propo-
zycji zatrudnienia od września 2017. 

\\\   Niewielka zmiana  
w rejonizacji

Przyjęty przez radę gminy projekt 
sieci szkół zmienia też w niewielkim 
stopniu obwody niektórych placówek. 
Dotyczy to miejskiej „piątki” oraz „je-
dynki”, a także szkoły w Chylicach. 

– obwody w niewielkim stopniu 
zmieniły się w obszarze Chylic – zmniej- 
szenie  na rzecz SP 5 oraz SP 2 – zmniej-
szenie  na rzecz Jazgarzewa – poinfor-
mowała nas wiceburmistrz Hanna 
Kułakowska-Michalak. Wprawdzie do-
kument prognozuje też sieć szkół, któ-
ra będzie obowiązywała od września 
2019, czyli po wygaśnięciu gimnazjów, 
ale wiadomo, że w Piasecznie plan ten 
niewątpliwie ulegnie zmianie. Do tej po-

ry powinna bowiem być gotowa nowa 
szkoła przy ul. Jana Pawła II w Piasecz-
nie. Najbliższe dwa lata to dla gminy 
czas na decyzję o ostatecznym kształcie 
placówek oświatowych. Czy sprawdzi 
się prowadzenie tak dużych szkół dzia-
łających w dwóch (a w przypadku SP 
5 nawet trzech) budynkach? alterna-
tywny scenariusz zakłada utworzenie 
w obecnych siedzibach gimnazjów od-
rębnych podstawówek. Z drugiej strony, 
ze względu na stosunkowo bliską loka-
lizację, wydaje się to zadaniem skom-
plikowanym, jeśli chodzi o tworzenie 
rejonów placówek. 

Póki co zatwierdzony przez rad-
nych projekt trafił do warszawskie- 
go Kuratorium oświaty. Dopiero po  
jego zaopiniowaniu rada gminy może 
przyjąć ostateczną uchwałę dotyczą-
ca nowej sieci szkół. Ma na to czas do  
31 marca.

Joanna Ferlian

Idzie nowe… do szkół
Podstawówki  

wchłoną gimnazja

W październiku ZTM 
ogłosił pierwszy 

przetarg na koncepcje 
Dworca, złożone oferty 

przekroczyły jednak 
ustalony budżet

Dworzec Południowy...

Do remontu
\\\ GÓRA KALWARIA

Na wiosnę powiat planuje  
zająć się podziurawionymi 
drogami w gminie.

W ostatnim czasie mieszkańcy Gó-
ry Kalwarii skarżą się na będące 

w złym stanie drogi powiatowe. Kon-
kretnie chodzi o nawierzchnię drogową 
na ulicy Kalwaryjskiej oraz Budowla-
nych. Na pierwszej z nich roi się od dziur 

i ubytków, które znacząco zmniejszają 
komfort jazdy kierowców.

– Tylko czekać, aż komuś dziu-
ra urwie zawieszenie – mówi jeden z 
mieszkańców.

o to, czy powiat zamierza w najbliż-
szym czasie zająć się owymi drogami, 
zapytaliśmy Członka Zarządu Powiatu 
Piaseczyńskiego Ksawerego Guta, któ-
ry odpowiedział nam, iż planowane są 
remonty cząstkowe w okresie wiosen-
nym.                              Tekst i zdjęcie RL

Na ulicy Kalwaryjskiej kierowcy muszą zachować szczególną ostrożność

dokończenie 
ze str. 1
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Nic o nas bez nas
\\\ PIASECZNO

Swój sprzeciw wobec projektu 
ustawy metropolitalnej wyraził 
zarówno burmistrz Zdzisław 
lis, jak i rada Gminy Piaseczno.

W ubiegły poniedziałek zosta-
ło opublikowane stanowisko 

burmistrza Piaseczna Zdzisława lisa 
w sprawie planów włączenia gminy 
Piaseczno w obręb Miasta Stołeczne-
go Warszawy. Podkreślił on, że nie jest 
przeciwnikiem samej idei, ale opór 
budzi sposób, w jaki miałaby się ona 
urzeczywistnić. Uchwała w sprawie 
utworzenia metropolii jest bowiem 
nieprecyzyjna, a w związku z tym wiele 
kwestii budzi wątpliwości.

– Pominięcie jakichkolwiek konsul-
tacji społecznych przed jej uchwaleniem 
jest wysoce szkodliwe, gdyż wypacza 
sens i ideę demokracji lokalnej, o którą 
przez wiele lat walczyliśmy. Mam oba-
wy o zachowanie naszej integralności 
i tożsamości oraz o to, czy nie zmaleje 
wpływ mieszkańców naszej gminy na 
otaczającą ich rzeczywistość – pisze lis.

Zaapelował więc do autorów pro-
jektu o wycofanie go spod obrad Sejmu, 
doprecyzowanie budzących najwięk-
sze obawy kwestii i podjęcie dyskusji z 
mieszkańcami.

\\\   Stanowisko gminy  
czy partii?

Ci ostatni, a dokładnie ich reprezen-
tacja w postaci członków rady Gminy, 
bardzo intensywnie i długo dyskutowali 
na ten temat przed tygodniem. Jednym 
z punktów sesji było bowiem przygo-
towane przez prezydium rady pismo 
w sprawie zaniechania dalszego proce-
sowania przez Parlament ustawy me-

tropolitalnej. Ton tego dokumentu jest 
znacznie bardziej stanowczy od pisma 
burmistrza. 

– Sprzeciw budzi brak w projekcie 
ustawy odpowiedzi na kluczowe pyta-
nia: jaka byłaby dalsza rola, status, kom-
petencje i zadania gmin włączonych do 
aglomeracji? Na jakich zasadach byłby 
konstruowany ich budżet? Co z oświatą, 
która obecnie jest przez naszą Gminę 
dofinansowywana w kwocie 100 mln zł 
ponad otrzymywane z ministerstwa 80 
mln subwencji oświatowej? Co z cenami 
wody i ścieków? Czy byłyby podniesio-
ne do cen warszawskich? Co z wieloma 
innymi tematami, będącymi obecnie 
w wyłącznej kompetencji samorządu 
gminnego? – pytają w nim radni.

Pytań bowiem jest znacznie więcej 
niż odpowiedzi. Wiceburmistrz Daniel 
Putkiewicz zrelacjonował radnym spot-
kanie samorządowców gmin, które mia-
łyby zostać włączone w obszar aglome-
racji. Największe obawy budzą bowiem 
szczegóły funkcjonowania nowego sy-
stemu, tych bowiem w projekcie ustawy 

brak – mowa jest o szczegółowych roz-
porządzeniach, które mają się pojawić 
dopiero po zatwierdzeniu ustawy. 

– Ja nie wiem, kto jest autorem tego 
dokumentu zwanego „stanowiskiem ra-
dy miejskiej”, ale to nie jest stanowisko 
rady miejskiej, tylko to jest stanowisko 
partyjne partii, która ma większość i 
kolegów – rozpoczął dyskusję radny 
Zbigniew Mucha. I zaproponował prze-
prowadzenie referendum jako jedyną 
rozsądną propozycję zbadania, co o tym 
pomyśle sądzą mieszkańcy. – ale to nie 
mogą być pytania z tezą – podkreślił. 

– Ja też jestem bezpartyjna. ale 
przede wszystkim jestem mieszkanką 
gminy tak jak i państwo wszyscy. I abso-
lutnie nie można czekać, trzeba wyrażać 
swoje zdanie, bo Sejm nie czeka – po-
wiedziała radna Hanna Krzyżewska, za 
co zebrała nawet oklaski. 

ostatecznie radni stanowisko przy-
jęli przy dwóch głosach wstrzymują-
cych się.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Los tabliczek na urzędzie zależy  od losów ustawy metropolitalnej

Przedszkolaki sprawdzały, czym jest wenflon

Wykład dla najmłodszych
\\\ gŁOSKÓw, ZŁOTOKŁOS

W piątek 10 lutego 
przedszkolaki ze Złotokłosu  
i Głoskowa odwiedzili 
nietypowi goście.

D o placówek przyjechali pracowni-
cy szpitala im. św. anny w Piasecz-

nie. ratownik medyczny i pielęgniar-
ka przepytywali dzieci ze znajomości 
numerów alarmowych i opowiadali o 
tym, jak należy zgłaszać wypadki na 
pogotowiu. okazało się, że najmłodsi 

doskonale znają nie tylko numery na 
policję, straż pożarną i pogotowie, lecz 
także europejski numer alarmowy 
112. Potem dzieci mogły samodzielnie 
przykleić sobie kolorowe plastry i opa-
trzyć kolegów. Długie kolejki ustawiły 
się również do sprawdzenia, jak przez 
stetoskop słychać bicie serca. Panie pie-
lęgniarka pokazywała także, jak działa 
wenflon. Nie zabrakło też pokazu na 
fantomie. Na koniec dzieci otrzymały 
odblaski, które przydadzą się podczas 
wieczornych spacerów.

AD

Lesznowola 
vs Kwiryta
\\\ WARSZAWA

We wtorek 7 lutego  
przed Sądem okręgowym 
w Warszawie odbyła się 
kolejna rozprawa w sprawie 
opublikowanego rok temu 
raportu strażniczego 
Stowarzyszenia Pełnoprawni 
obywatele Kwiryta.

G mina lesznowola oskarżyła Sto-
warzyszenie o naruszenie jej dóbr 

osobistych poprzez opublikowanie tre-
ści raportu Strażniczego za rok 2015, w 
którym Stowarzyszenie opisuje gminne 
finanse z lat 2011-2015 i twierdzi, że 
gmina w roku 2012 stanęła na skraju 
utraty płynności finansowej.

W trakcie procesu różne stano-
wiska w ocenie raportu oraz przed-
stawionych w nim ocen sytuacji Gmi-
ny lesznowola przedstawiła z jednej 
strony Wójt lesznowoli Maria Jolanta 
Batycka-Wąsik, z drugiej strony Jacek 
Barcikowski, prezes zarządu Stowarzy-
szenia Kwiryta, wykładowca studiów 

MBa z zakresu zarządzania oraz dyrek-
tor finansowy i członek zarządów śred-
nich i dużych firm. Zeznawali Elżbieta 
obłuska – skarbnik gminy, Bożenna 
Korlak – przewodnicząca rady gminy, 
Zygmunt laskowski – radny powiatowy 
oraz Krzysztof Przybyszewski – miesz-
kaniec gminy. 

Wójt lesznowoli stwierdziła, że ra-
port zawiera szereg nieprawdziwych 
informacji, zarzutów i insynuacji pod 
adresem działania organów gminy, 
które wywołują wśród mieszkańców, 
partnerów i inwestorów gminy wiele 
niepokoju i obaw.

Stowarzyszenie przy opracowy-
waniu swojego raportu opierało się na 
kilkudziesięciu dokumentach, w tym 
pochodzących z BIP Gminy, z regional-
nej Izby obrachunkowej i z KrS, które 
znajdują się w materiale dowodowym.

Sąd usiłował się dowiedzieć, jakie 
realne straty poniosła Gmina w związ-
ku z raportem Kwiryty. Pani Wójt oraz 
świadkowie potwierdzili, że mieszkań-
cy i potencjalni inwestorzy byli nim za-
niepokojeni. 

Spierano się m.in. czy zasadnym 
była opinia zamieszczona w raporcie, 
że budowa CEiS została podjęta bez 
zagwarantowanych źródeł jej finanso-
wania, a co za tym idzie w sposób nieod-
powiedzialny. Skarbnik gminy zaprze-
czyła tej tezie, mówiąc że pierwsza część 
inwestycji została zrealizowana, Jacek 
Barcikowski zaś stwierdził, że w rapor-
cie jest mowa nie o pierwszej części, a 
o całości. Zaznaczył także, że opinię na 
ten temat zawartą w raporcie podkreśla 
fakt, iż w aktualnych planach finanso-
wych do roku 2025 gmina nie zapla-
nowała nie tylko dokończenia budowy 
CEiS, ale także budowy czy rozbudowy 
innych szkół na terenie lesznowoli.

rozprawa trwała ponad 3,5 godz. 
Kolejna odbędzie się 15 maja, ma na 
niej zeznawać nieobecna 7 lutego z po-
wodu choroby sekretarz gminy Mariola 
Uczkiewicz-Kampczyk.

Tekst i zdjęcie Joanna Grela



5NR 137 (5) 15 LUTEGO 2017SPOłECZEńSTWO

Urolodzy z Piaseczna jako pierwsi 
w Europie Środkowo-Wschodniej 
pracują przy wykorzystaniu robota 
Avicenna Roboflex. Proszę coś o nim 
opowiedzieć.
Marek Zawadzki: robot avicenna ro-
boflex jest urządzeniem, które zapewnia 
precyzyjne wykonanie zabiegów rIrS 
(czyli wewnątrznerkowego kruszenia 
złogów), które i tak wykonujemy w Pia-
secznie od 3 lat. Są to zabiegi, które leczą 

kamicę nerkową w sposób jednorazo-
wy, bardzo efektywny, z bardzo mała 
częstością powikłań, czasami nawet 
niezależnie od ilości złogów i tego, czy 
te złogi dotyczą jednej lub obu nerek. 
robot jest dedykowany właśnie do tego 
rodzaju zabiegów, ponieważ pozwala 
na bardzo precyzyjne operowanie, a 
przede wszystkim usuwanie kamieni 
o większej objętości, które do tej pory 
kruszone są w sposób bardziej trau-

matyczny i niosący ryzyko powikłań. 
Poza tym dzięki niemu można wykonać 
więcej operacji w ciągu jednego dnia, 
ponieważ urolog nie męczy się, siedzi 
przy konsoli i stąd manipulatorami ste-
ruje końcówką endoskopu i pracą lasera 
wewnątrznerkowo. 
Jakie są zalety pracy na tym robocie 
dla pacjentów i lekarzy?
M.Z.: Dla pacjentów największą zale-
tą jest to, że są operowani precyzyjnie. 
Przy tego typu zabiegach z wykorzysta-
niem robota nie ma żadnych powikłań. 
operowane mogą być nawet duże złogi 
nerkowe. Dla urologów zaletą przede 
wszystkim jest to, że ich praca jest bar-
dziej efektywna – nie męczą się tak jak 
do tej pory i mogą przeprowadzić więcej 
zabiegów.
Rozumiem, że pacjenci nie muszą się 
obawiać tego, że operacja wykony-
wana jest przez robota, ponieważ to 
lekarz nim steruje i to jego wiedza i 
doświadczenie są tu najważniejsze?

M.Z.: Tak, to my całkowicie sterujemy 
tym urządzeniem. Zaletą jest to, że nie 
stoimy przy pacjencie w mało wygodnej 
pozycji, kręcąc nadgarstkiem i patrząc 
się w ekran, tylko siedzimy przy konsoli 
i decydujemy, w którą stronę robot ma 
się teraz przesunąć. 
Ile zabiegów przy wykorzystaniu ro-
bota wykonano do tej pory?
M.Z.: Do piątku wykonaliśmy łącznie 
dwanaście zabiegów. 
Szpital św. Anny poza tym, że ma naj-
nowocześniejszy sprzęt, znany jest z 
tego, że ma też najlepszych specja-
listów. 
M.Z.: To prawda. robot avicenna robo-
flex to najlepsze z urządzeń, które może 
leczyć kamicę nerkową. Nie oznacza to 
jednak, że dotychczasowe zabiegi były 
zabiegami gorszej natury. ośrodek w 
Piasecznie zajmuje się profesjonalnym 
leczeniem kamicy i układu moczowe-
go, uznawany jest zresztą za jednej z 
najlepszych ośrodków leczenia tego 
typu schorzeń w Polsce. Korzystamy z 
urządzeń tzw. giętkich, które pozwalają 
na zabiegi wewnątrz nerki przy użyciu 
lasera. Dzięki temu nie uszkadzamy na-

rządu, a pacjent może szybko opuścić 
szpital w pełni zdrowia. Dla pacjentów 
powiatu piaseczyńskiego i okolicznych 
powiatów mamy w ofercie poradnię 
urologiczną, która jest jedną z wiodą-
cych poradni w Polsce, ponieważ jest 
wyposażona we wszystkie najnowo-
cześniejsze urządzenia do diagnostyki 
i dobrego leczenia. Wszystkie nowinki 
technologiczne w dziedzinie urologii 
zdobywamy dość szybko, dając tym sa-
mym pacjentom możliwość skorzysta-
nia z dobrej jakości medycyny. 
My nie tylko chcemy leczyć pacjentów, 
lecz także rozwijać umiejętności innych 
lekarzy, pokazujemy im to, czego sami 
się nauczyliśmy. Co kilka miesięcy przy-
jeżdżają do nas urolodzy z innych miast, 
patrzą, jak pracujemy, korzystają z na-
szego doświadczenia. To też obliguje 
nas do tego, byśmy ciągle się szkolili  
i korzystali z najnowszego sprzętu. 
Dziękuję za rozmowę.

szpital św. anny w piasecznie: 
ul. A. Mickiewicza 39, 05-500 Piaseczno  
Informacja i Recepcja – Szpitala: 22 73 54 100 
– Przychodni: 22 73 54 101 – Dla pacjentów 
płatnych: 22 73 54 102 – www.emc-sa.pl

Nowoczesność  
i profesjonalizm
W szpitalu im. św. anny w Piasecznie przeprowadzane są zabiegi urologiczne przy wykorzystaniu 
nowoczesnego robota. o pracy z nim rozmawialiśmy z doktorem Markiem Zawadzkim.

Puławska bardziej przyjazna

\\\ WARSZAWA

Długo wyczekiwana ścieżka 
rowerowa, nowe chodniki  
i dużo zieleni oraz modernizacja 
sygnalizacji. To wszystko  
dzięki wsparciu unijnych 
środków pojawi się wzdłuż 
warszawskiej części Puławskiej. 
Kiedy?

o planach Warszawy dotyczących 
wybudowania ścieżki rowerowej 

od ul. Domaniewskiej do Mysiadła pi-
saliśmy wiele razy. Pod koniec roku 
Warszawa dostała na ten cel dofinan-
sowanie.

\\\   Ścieżka za 1,5 roku
Zarząd Dróg Miejskich ogłosił prze-

targ na przebudowę ul. Puławskiej, któ-
ra będzie realizowana w trybie „zapro-
jektuj i zbuduj”. Jeżeli uda się wybrać 
wykonawcę i rozstrzygnąć przetarg, 
prace mają zakończyć się w czerwcu 
2018 roku.

Ścieżka rowerowa na odcinku od  
ul. Domaniewskiej do ul. Niedźwiedziej 
będzie biegła po wschodniej stronie 
ul. Puławskiej, a dalej, aż do granicy z 
gminą lesznowola po dwóch stronach 
jezdni.

– Powstaną również przejazdy po-
przeczne przez ul. Puławską, w tym na 
węźle Wyścigi. Tam rowerzyści i pie-
si będą mogli przekroczyć Puławską 
wzdłuż Potoku Służewieckiego (zgod-
nie z koncepcją opracowaną przez 
urząd dzielnicy Mokotów) lub prze-
budowanym przejściem podziemnym 
dostosowanym do ruchu rowerowe-
go. Przebieg drogi dla rowerów został 
określony w koncepcji, skonsultowanej 
z mieszkańcami – czytamy w komuni-
kacie prasowym ZDM. 

\\\   Zielona fala i nowe  
chodniki

Chodniki, w niektórych miejscach, 
pamiętają lata 70., kiedy Puławska prze-
szła generalną przebudowę i została 
poszerzona do 3 pasów. W ramach tej 
inwestycji zyskają nową nawierzchnię. 
Wg ZDM będzie to największy remont 
chodników w Warszawie w ciągu ostat-
nich kilkunastu lat.

Pojawi się kilkaset nowych drzew 
oraz zieleń niska.

Kierowców także czeka udogodnie-
nie. W ramach przebudowy zostanie 
zmodernizowana sygnalizacja świetlna 

na skrzyżowaniach przy Wałbrzyskiej, 
ludwinowskiej, Kajakowej oraz Kar-
czunkowskiej. 

– Na całym odcinku sygnalizacje 
zostaną skoordynowane, dzięki czemu 
możliwe będzie wprowadzenie „zielo-
nej fali”. Geometria skrzyżowań i urzą-
dzenia sygnalizacji będą dostosowane 
do ewentualnego wyznaczenia pasa  

autobusowego – nie jest on jednak 
częścią tej inwestycji – czytamy w ko-
munikacie.

– Inwestycja będzie realizowana 
przy wsparciu środków z Unii Europej-
skiej w ramach Zintegrowanych Inwe-
stycji Terytorialnych. Jednym z celów 
tego instrumentu jest dążenie do zrów-
noważonej mobilności i zapewnienie 
alternatywnych dla samochodu moż-
liwości poruszania się po aglomeracji. 
Program jest realizowany we współ-
pracy z 39 gminami Warszawskie- 
go obszaru Funkcjonalnego – podaje 
ZDM.

Tekst i zdjęcia Joanna Grela

Ulica Puławska

Na odcinku od ulicy Niedźwiedziej do granicy Warszawy z Leszowolą, ścieżka 
rowerowa będzie biegła po dwóch stronach jezdni

Chodniki  
w niektórych miejscach, 

pamiętają lata 70.
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URZĄD MIASTA I GMINY PIASECZNO
P R O M O C J A

Wykaz 
nieruchomości

Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno 
na podstawie art. 35 ustawy z dnia 
21 sierpnia 1997r. o gospodarce nie- 
ruchomościami (Dz. U. z 2016r. poz. 
2147 ze zm.) informuje, iż na tablicy 
ogłoszeń Urzędu Miasta i Gminy Pia- 
seczno przy ul. Kościuszki 5 na I piętrze 
przy sekretariacie Burmistrza oraz na 
stronie internetowej www.piaseczno.
eu zamieszczony został do publicznej 
wiadomości „Wykaz Nieruchomości” 
przeznaczonych do wydzierżawienia  
w trybie bezprzetargowym: 
- cz. działki 63/4 położonej w  Żabieńcu, 
cz. działek 298/49, 103/4, 159, 248 – 
położonych w Wólce Kozodawskiej, cz. 
działek 141/2, 267/14 – położonych  
w Głoskowie, cz. działki 398/1 położo- 
nej w Gołkowie, cz. działki 401/4, 242/2 
– położonych w Jazgarzewie, cz. działki 
61 położonej w obrębie Pólko PGR, cz. 
działki 188/6 położonej w Jesówce, 
cz. działki 29/7 położonej w Juliano- 
wie, cz. działki 164/1 położonej w Chy- 
licach, cz. działek 114/13, 114/51 po- 
łożonych w Bobrowcu, cz. działek 85, 
86 położonych w obr 61 w Piasecznie, 
cz. działki 14 położonej w Chyliczkach, 
cz. działek 3/19, 3/20 położonych  
w obr 28 w Piasecznie, cz. działki 235 
położonej w Złotokłosie, cz. działki 
898/20 położonej w Zalesiu Górnym, 
cz. działek 3, 4/6, 4/7, 5/2 położonych 
w obr 44 w Piasecznie.

OgłOszenIe
o przystąpieniu do sporządzenia zmiany miejscowego  

planu zagospodarowania przestrzennego części miasta piaseczna  
i części wsi Żabieniec zatwierdzonego uchwałą rady Miejskiej w piasecznie 

 nr 1120/XXXVIII/2013 z dnia 25.09.2013r. dla obszaru ograniczonego  
ulicami: ul. sportową, asfaltową, rzeką jeziorką, granicą administracyjną  
wsi siedliska, granicą wyznaczoną w odległości ok. 100 m. od ul. łąkowej  

oraz ul. rybacką i Świętojańską (dz. urz. wOj.Maz. poz. 11725  
z dnia 13.11.2013 r).

Na podstawie art. 17  pkt 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagosp-
odarowaniu przestrzennym (tj. Dz.U. z 2016 r. poz. 778 ze zm.), art. 39 ust. 1 pkt 1 
ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnieniu informacji o środowisku i je- 
go ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziały- 
wania na środowisko (tj. Dz.U. z 2016 r. poz. 353 ze zm.), zawiadamiam o podjęciu 

Uchwały NR 819/XXIX/2016 Rady Miejskiej w Piasecznie z dnia 28 grudnia 2016 r.  
w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodaro- 
wania przestrzennego części miasta Piaseczna i części wsi Żabieniec zatwierdzo- 
nego Uchwałą Rady Miejskiej w Piasecznie Nr 1120/XXXVIII/2013 z dnia 25.09.2013r. 
dla obszaru ograniczonego ulicami: ul. Sportową, Asfaltową, rzeką Jeziorką, granicą 
administracyjną wsi Siedliska, granicą wyznaczoną w odległości ok. 100 m. od ul. 
Łąkowej oraz ul. Rybacką i Świętojańską (DZ. URZ. WOJ.MAZ. poz. 11725 z dnia 13.11. 
2013 r).

Zainteresowani mogą zapoznać się z niezbędną dokumentacją sprawy w pokoju 
Wydziału Urbanistyki i Architektury nr 46 na I piętrze w siedzibie Urzędu Miasta  
i Gminy Piaseczno, ul. Kościuszki 5 w Piasecznie. Wnioski do ww. projektu planu i do 
prognozy oddziaływania na środowiskowo można składać do 20 marca 2017 roku.

Wnioski należy składać do Burmistrza Miasta i Gminy Piaseczno, który jest organem 
właściwym do ich rozpatrzenia, z podaniem, imienia, nazwiska lub nazwę jed-
nostki organizacyjnej, adresu wnioskodawcy, przedmiotu wniosku oraz oznaczenia 
nieruchomości, której dotyczy: 
w formie pisemnej w kancelarii Urzędu Miasta i Gminy Piaseczno przy ul. Kościuszki 5;
pocztą na adres Urzędu Miasta i Gminy Piaseczno, ul. Kościuszki 5, 05-500 Piaseczno;
ustnie do protokołu w Wydziale Urbanistyki i Architektury Urzędu Miasta i Gminy 
Piaseczno przy ul. Kościuszki 5;
za pomocą środków komunikacji elektronicznej na adres e-mail: urzad@piaseczno.eu 

Więcej informacji dostępnych jest w BIP Piaseczno http://bip.piaseczno.eu/ 

I Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Piaseczno 
mgr Daniel Putkiewicz

UiA.ZP.6721.6.2017.PK 6.02.2017

OgłOszenIe
o wyłożeniu do publicznego wglądu projektu miejscowego  

planu zagospodarowania przestrzennego części miasta piaseczna  
wraz z prognozą oddziaływania na środowisko

Stosownie do art. 17  pkt 9, 11 i 12 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu  
i zagospodarowaniu przestrzennym (tj. Dz.U. z 2016 r. poz. 778 ze zm.), art. 39 ust. 1 
i w związku z art. 46 pkt 1 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu infor-
macji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska 
oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (tj. Dz.U. z 2016 r. poz. 353 ze zm.),  
oraz uchwałą 
Nr 152/VIII/2015 Rady Miejskiej w Piasecznie z dnia 13 maja 2015 r. w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzen-
nego części miasta Piaseczna obszaru działki o nr ew. 14/12 obręb 11 miasta  
Piaseczno. 
zawiadamiam o wyłożeniu do publicznego wglądu projektu miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego części miasta piaseczna wraz z prognozą  
oddziaływania na środowisko
w dniach  od 23 lutego 2017 r. do 27marca 2016 r., w pokoju Wydziału Architek-
tury i  Urbanistyki nr 46 na I piętrze w siedzibie Urzędu Miasta i Gminy Piaseczno, 
ul. Kościuszki 5 w Piasecznie w godzinach od 10.00 do 15.00.
dyskusja publiczna nad przyjętymi w projekcie planu miejscowego rozwiązaniami 
odbędzie się w pokoju nr 46 Urzędu  Miasta i Gminy Piaseczno 
w  dniu 1 marca 2017 r. od godz. 9.00.  do godz. 11.00
Zgodnie z art. 18 ust. 1, 2 i 3 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzen-
nym, każdy kto kwestionuje ustalenia przyjęte w projekcie planu miejscowego,  
może składać uwagi.
Uwagi do wyłożonego projektu planu należy składać na piśmie w kancelarii Urzędu 
Miasta i Gminy Piaseczno
Uwagi do wyłożonej prognozy oddziaływania na środowisko można składać:
na piśmie w kancelarii Urzędu Miasta i Gminy Piaseczno 
ustnie do protokołu w Wydziale Urbanistyki i Architektury Urzędu Miasta i Gminy 
Piaseczno przy ul. Kościuszki 5,
za pomocą środków komunikacji elektronicznej na adres e-mail: urzad@piaseczno.eu 

Uwagi należy składać do Burmistrza Miasta i Gminy Piaseczno, który jest organem 
właściwym do ich rozpatrzenia, z podaniem imienia i nazwiska lub nazwy jednostki 
organizacyjnej i adresu, oznaczenia nieruchomości, której uwaga dotyczy, w nie-
przekraczalnym terminie do dnia 17 kwietnia 2017 r.

I Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Piaseczno 
mgr Daniel Putkiewicz

UiA .ZP.6721.7.2017.PK 10.02.2017

Szkoła w Łbiskach

\\\ ŁBISKA

Z sołtys łbisk, Honoratą Bosko, 
rozmawiała agnieszka Deja.

\\\   Jakie zmiany zaszły w Łbiskach w 
ostatnich latach?
H.B.: łbiska są bardzo małą wsią, liczą 
256 mieszkańców, w tym 50 jest tu tylko 
na pobyt tymczasowy, są to pracownicy 
sezonowi. Większość z nich znajduje 
zatrudnienie w naszych kwiaciarniach. 
W związku z niewielką liczbą mieszkań-
ców mamy mały fundusz sołecki, więc 
możemy niewiele zrobić w krótkim 
czasie. Przez ostatnie kilka lat możemy 
zauważyć pozytywne zmiany, które 
zaszły we wsi. Przede wszystkim są to 
takie zmiany jak: założenie kanalizacji, 

podłączenie sieci gazowej, remont drogi 
powiatowej (ul. Chrobrego), który jest 
jeszcze prowadzony, budowa wyczeki-
wanego przez nas chodnika. Walczyli-
śmy o niego od kilku lat i teraz jest już 
w połowie zrobiony. Czekamy na drugi 
etap prac.

To, co udało mi się zrobić jako sołty-
sowi, to wprowadzenie rzeczy ułatwia-
jących nam życie i kontakt – mam na 
myśli stronę internetową wsi i forum. Są 
bardzo popularne, mieszkańcy uczą się 
z nich korzystać, mailujemy, wymienia-
my informacje. Jest to forma kontaktu, 
która działa. Na stronie zamieszczam 
wszystkie istotne informacje związane 
z wsią oraz Gminą Piaseczno.

Moim celem jest poprawa estetyki 
wsi, ponieważ jestem z zawodu pla-

stykiem i estetką. Dla mnie jest bardzo 
ważne, czy wieś jest czysta, czy drogi są 
wyremontowane i oświetlone. Istotne 
jest też dla mnie bezpieczeństwo wsi. 
a wszystkie te zadania są ze sobą po-
wiązane.

\\\   Jakie zmiany planujecie w najbliż-
szym czasie?
H.B.: W najbliższych czasie planuję za-
jąć się koordynacją remontu drogi po-
wiatowej oraz chodnika. Współpraca 
ze starostwem i pomoc ze strony gminy 
są bardzo cenne. Drugim naszym za-
łożeniem na najbliższą przyszłość jest 
polepszenie stanu dróg gminnych – 
wyrównanie ubytków i tym podobne 
zadania. Planujemy też zająć się oświet-
leniem dróg bocznych, co poprawi za-
równo bezpieczeństwo, jak i estetykę 
wsi. Celem dalekosiężnym, który mam 
nadzieję uda mi się rozpocząć, jest uzy-
skanie zgody i wydzierżawienie działki 
na cele sportowo-rekreacyjne, bo nie 
mamy takiej działki gminnej we wsi. 
W przyszłości chcemy też wybudować 
świetlicę wiejską, plac zabaw czy też 
boisko. Wszystko zależy od funduszy 
oraz przychylności władz. Myślę, że są 
to założenia możliwe do spełnienia. 

\\\   Czy mimo braku działki i świetlicy 
organizujecie jakieś imprezy?
H.B.: Do tej pory nie robiliśmy spotkań 
typowo integracyjnych. Udawało nam 

się spotykać u sióstr. Siostry zakonne 
corocznie organizują piknik rodzinny, 
na którym możemy się zobaczyć, po-
rozmawiać. Tak jak mówiłam, nie mamy 
miejsca na tego typu wydarzenia, dlate-
go nie możemy organizować tego zbyt 
często. Chciałabym, żeby to się zmieniło 
w przyszłości.

\\\   Czy mieszkańcy są aktywni spo-
łecznie, angażują się w życie sołe-
ctwa?
H.B.: Myślę, że do tej pory było tak, że 
każdy był „zamknięty” w swoim domo-
stwie, w swoim gronie znajomych i ro-
dziny. od jakiegoś czasu się to zmieniło. 
Mieszkańcy pragną zmian na lepsze. 
Dzięki stronie internetowej mieszkańcy 
mogą lepiej się poznać, wyrazić swo-
je opinie, kontaktować się ze sobą jak 
również zgłaszać swoje uwagi i prob-
lemy. Coraz częściej przychodzą też na 
spotkania wiejskie. Dla mnie to bardzo 
duży plus, bo chciałabym, by była taka 

integracja we wsi – czy poprzez czyny 
społeczne, czy wspólne imprezy, które 
mam nadzieję, iż uda nam się zorgani-
zować w przyszłości.

\\\   Jakie są według Pani mocne stro-
ny Łbisk?
H.B.: Mocną stroną jest na pewno czy-
stość powietrza – odnosząc się do smo-
gu z ostatnich dni. Mamy Chojnowski 
Park Krajobrazowy, możemy cieszyć się 
bliskością lasu, przyrody. Drugą istotną 
rzeczą jest bliskość do Piaseczna i do 
Warszawy. Komunikacja, która przebie-
ga przez wieś, pozwala mieszkańcom 
bez problemu dotrzeć do pracy czy na 
wydarzenia poza sołectwem. Poza tym 
przybywa nam dużo nowych, młodych 
mieszkańców, którzy uciekają z miasta 
na wieś. Na początku dało się zauważyć, 
że mieszkańcy dzielili się na tych, któ-
rzy tu już mieszkali, a tych, którzy się tu 
przeprowadzili. Teraz to się zaciera, nie 
ma konfliktów.

Łbiska z lotu ptaka

Sielankowe Łbiska
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Skrzyżowanie 
za drogie?
\\\ PIASECZNO

oferty w kolejnym przetargu  
na przebudowę skrzyżowania 
ulic armii Krajowej  
i Chyliczkowskiej znów okazały 
się za wysokie. Są jednak szanse 
na realizację przebudowy.

P ierwszy przetarg, ogłoszony przez 
Generalną Dyrekcję Dróg Krajo-

wych i autostrad pod koniec listopada, 
zakończył się unieważnieniem. Firmy 
złożyły bowiem tylko dwie oferty, z któ-
rych niższa opiewała na 4,2 mln złotych, 
podczas gdy przeznaczone na to zadanie 
środki wynoszą 2,7 mln zł. W związku z 
tym kilka dni później GDDKia ogłosiło 
po raz kolejny przetarg na „poprawę 
bezpieczeństwa ruchu drogowego w 
województwie mazowieckim na DK 79 
w miejscowości Piaseczno w ramach 
Program likwidacji Miejsc Niebezpiecz-
nych”. W zakończonym 13 stycznia po-
stępowaniu złożono 3 oferty. Niestety 
najniższa (3,5 mln zł) znów przekracza 

prognozowaną kwotę. Do tej pory jed-
nak przetarg nie został unieważniony, 
z czego można wnioskować, że trwają 
przygotowania do przesunięcia dodat-
kowych środków na to zadanie. Członek 
Zarządu Powiatu Ksawery Gut chwalił 
się 19 stycznia na Facebooku:

– Trzymam rękę na pulsie, dziś 
spotkałem się z Dyrekcją GDDKia. naj- 
prawdopodobniej do końca stycznia 
zostanie rozstrzygnięty przetarg na 
przebudowę skrzyżowania DK 79 z ul. 
Chyliczkowską w Piasecznie. 

Wprawdzie postępowanie jeszcze 
się nie zakończyło, ale jak zapewnia 
rzecznik prasowy warszawskiego od-
działu GDDKia Małgorzata Tarnowska:

– Procedura wyboru wykonawcy na 
przebudowę skrzyżowania DK 79 z ul. 
Chyliczkowską w Piasecznie jest kon-
tynuowana. Zaplanowaliśmy realizację 
zadania w bieżącym roku. 

Ksawery Gut zaś informuje, że war-
szawski oddział GDDKia czeka na do-
datkowe środki.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Sztuka planowania

\\\ POWIAT

Zgodnie z prawem od tego 
roku budżetowego gminy 
mają obowiązek publikowania 
Planów Zamówień Publicznych 
– z określeniem terminu ich 
ogłoszenia oraz szacowanych 
kosztów realizacji zadań.

U biegłoroczna zmiana ustawy 
Prawo Zamówień Publicznych to 

kolejne dostosowanie do wymogów 
unijnych. Zgodnie z art. 13a powyższej 
ustawy wszystkie jednostki, które wy-
datkują pieniądze publiczne i zobowią-
zane są do stosowania się do przepisów 
ustawy PZP, mają obowiązek w ciągu 
30 dni od zatwierdzenia budżetu lub 
planu finansowego opublikować na 

stronie internetowej Plan Zamówień 
Publicznych. Jednostki samorządu te-
rytorialnego przepisy te obowiązują od 
początku 2017 roku. W rejestrze takim 
muszą się znaleźć wszystkie zamówie-
nia,  których wartość przekracza rów-
nowartość 30 tys. euro, niezależnie od 
trybu, w jakim przeprowadzone ma być 
postępowanie (konkurs, przetarg itd.). 

obok informacji czego ma dotyczyć 
dane zamówienie, powinny się znaleźć 
dane dotyczące szacunkowej wartości, 
sposobu prowadzenia postępowania 
oraz planowanego terminu jego ogło-
szenia. Tutaj ustawodawca dopuszcza 
zarówno podanie terminu miesięczne-
go, jak i kwartalnego. 

\\\   Ułatwienie  
dla wykonawców  
i urzędników

Przepisy te niewątpliwie stano-
wią duże ułatwienie dla przedsiębior-
ców, którzy chcieliby złożyć oferty na 
konkretne postępowania i mogą się 
zorientować, kiedy i gdzie interesują-
ce ich oferty mogą się pojawić. Jest to 
jednak istotna pomoc przy planowaniu 
zadań na rok budżetowy. Wymusza to 
na urzędnikach przemyślenie termina-
rza już na samym początku roku. o takie 
rozwiązanie apelował podczas uchwa-

lania budżetu dla gminy Piaseczno na 
2017 rok przewodniczący Komisji Bu-
dżetu i Finansów antoni rosłon:

– Już na początku 2017 roku  nale-
ży wdrożyć procedury związane z wy-
borem wykonawców na poszczególne 
zadania, tak aby wraz z rozpoczęciem 
sezonu budowlanego nasi inspektorzy 
budowlani przebywali na terenach 
związanych z budową, a nie zajmowali 
się papierologią związaną z wyborem 
wykonawców.

Plan to jedno, ale realizacja już nie-
koniecznie przebiega zgodnie z nim. W 
Piasecznie np. na styczeń zaplanowano 
ogłoszenie 3 przetargów: na moderni-
zację przedszkola nr 1 przy ul. Kauna, 
modernizację budynków i terenu ko-
lejki wąskotorowej oraz modernizację 
budynku przy ul. Nadarzyńskiej 1. Jak 
poinformował nas w ubiegłym tygodniu 
Kierownik referatu Zamówień Publicz-
nych Piotr Borkowski do jego wydzia-
łu trafiło tylko zamówienie dotyczące 
przedszkola, ale jeszcze nie zostało 
opublikowane. 

Jedyną jednostką samorządową 
naszego powiatu, która jeszcze nie za-
mieściła informacji o swoich planach, 
jest Prażmów, który ma to zamiar zrobić 
w najbliższym czasie. 

Joanna Ferlian

Przebudowa dłuższego odcinka DK 79 to na razie odległa przyszłość

Co z terenem obok stacji PKP? 
\\\ LESZNOWOLA

obecny remont stacji PKP 
Nowa Iwiczna przedłuża 
się, a pasażerowie narzekają 
na mniejszą liczbę miejsc 
parkingowych.

S tacja przechodzi obecnie gruntow-
ną przebudowę. W grudniu otwarto 

zupełnie nowy peron dla pasażerów 
udających się w kierunku Warszawy. 
Pasażerowie zauważyli jednak, że po 
tej zmianie prace praktycznie zamarły. 
Według poprzednich informacji prze-
kazanych przez PKP do końca 2016 r. 
przy stacji miał powstać przejazd kat. 
a, a więc przejazd z pełnymi rogatkami 
oraz sygnalizacją świetlną i dźwiękową 
obsługiwany przez dróżnika przejaz-
dowego. Do dnia dzisiejszego przejazd 
nie powstał. 

– W połowie roku planujemy zakoń-
czyć prace przy przebudowie przystan-
ku Nowa Iwiczna, nowe rogatki zostaną 
zainstalowane w drugim kwartale tego 
roku. Zmiana terminu wynika z po-
trzeby wykonania przez wykonawcę 
dodatkowych prac na linii – wyjaśnia 
Karol Jakubowski z PKP Polskie linie 
Kolejowe S.a. 

\\\   Czy parking wróci do  
rozmiarów sprzed remontu?

W trakcie przebudowy stacji par-
king samochodowy dla pasażerów 
został znacznie zmniejszony, a do dnia 
dzisiejszego ustawione są na nim beto-
nowe płyty. 

– Jak zaczęli remontować stację, 
to znacznie zmniejszyli parking i teraz 

jest problem, żeby 
zaparkować samo-
chód już o 8 rano, a 
dodatkowo w zimę 
na parkingu jest ta- 
ka ślizgawka, że cięż- 
ko jest dojść z samo- 
chodu na peron sta-
cji – skarży się pan 
Tomek, który co-
dziennie dojeżdża 
do pracy pociągiem. 

Zarządcą parkingu jest Gmina lesz-
nowola, która dysponuje terenem na 
podstawie umowy dzierżawy.

– Powierzchnia parkingu została 
zmniejszona w związku z prowadzo-
ną inwestycją kolejową tzn. przejęciem 
pasów gruntu na poszerzenie torowiska 
i nie ma technicznych możliwości na po-
wrót do rozmiarów sprzed inwestycji w 
tej samej lokalizacji. Parking jest objęty 
zimowym utrzymaniem dróg na każdo-
razowe zgłoszenie jego użytkowników 
– informuje pani Karolina Pichnej Za-
stępca Wójta Gminy lesznowola. 

Wydaje się, że szansą na rozwiąza-
nie problemu jest niezagospodarowany 
teren obok obecnego parkingu – wzdłuż 
ul. Torowej w kierunku Warszawy 
– gdzie obecnie rosną tylko zarośla i 
drzewa. 

– Ewentualne decyzje o rozbudo-
wie parkingu zostaną podjęte przez 
Samorząd Gminy po zakończeniu in-
westycji kolejowej. Teren zlokalizowany 
pomiędzy trakcją kolejową a ul. Torową 
jest własnością prywatną, właściciele 
przedmiotowego terenu są otwarci na 
współpracę z gminą – informuje Karo-
lina Pichnej.

\\\   Nie będzie dworca  
ani dodatkowego przejścia  
na peron

o ile co do parkingu jest nadzieja, że 
w przyszłości można się jeszcze starać o 
jego powiększenie, to niestety pasażero-
wie muszą się pogodzić, że będą marz-
nąć w oczekiwaniu na pociągi, bo dwo-
rzec PKP w tym miejscu nie jest obecnie 
planowany (jak informuje aleksandra 
Grzelak z PKP). 

Wielu pasażerów – szczególnie z 
tzw. Nowej Zgorzały i Nowej Woli cho-
dzących na pieszo na stację – postuluje 
także zorganizowanie dodatkowego 
przejścia na peron, co w praktyce skró-
ciłoby o połowę dojście na stację. Nie-
stety nie ma na to szans. 

– W ramach realizowanej obecnie 
modernizacji nie jest przewidziana bu-
dowa przejścia z nowego peronu nr 1 do 
ul. aleja Zgody. Prace realizowane są w 
oparciu o projekt budowlany, zatwier-
dzony pozwoleniem na budowę. Wobec 
tego niemożliwe jest wprowadzanie do 
niego zmian na obecnym etapie – infor-
muje łukasz Kwasiborski z PKP. 

Tekst i zdjęcie Piotr Włodarczyk

    Parking przy stacji przypomina lodowisko

\\\ W SKRÓCIE

\\\   Ministerstwo dofinansuje żłobek
Góra Kalwaria uzyskała dofinansowanie z Pro- 
gramu Maluch plus 2017 prowadzonego przez 
Ministerstwo rodziny, Pracy i Polityki Społecznej. 
Jego celem jest utworzenie oraz utrzymanie 
miejsc opieki w żłobkach, klubach dziecięcych  
i u dziennych opiekunów. Dotacja w wysokości 
101 500 złotych zostanie przeznaczona na utworzenie publicznego żłobka  
w nowym budynku Samorządowego Przedszkola Integracyjnego znajdującego się 
przy ulicy gen. Józefa Bema.

\\\   Spotkanie
W czwartek 16 lutego w ośrodku Kultury w Pia- 
secznie, ul. Kościuszki 49 o godz.18.00 odbędzie 
się spotkanie obywatelskie z Grzegorzem 
Schetyną, Iwoną Śledzińską-Katarasińską i an-
drzejem Halickim. Tematem spotkania będzie 
ustawa metropolitalna.

\\\   „Nie” dla metropolii
Mieszkańcy Góry Kalwarii stanowczo sprzeciwiają się 
włączeniu ich gminy w skład obszaru metropolitalnego War-
szawy. W zamieszczonej na gminnej stronie internetowej  
ankiecie 443 osoby na pytanie: „Czy w Państwa ocenie wejście 
Gminy Góra Kalwaria w skład miasta stołecznego Warszawy 
(Metropolia Warszawska) będzie korzystne dla naszego mia- 
sta i gminy?” odpowiedziały „nie”. „Tak” zaznaczyło zaś 115 osób.
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URZĄD MIASTA I GMINY PIASECZNO

Debata nie toczy się o to, czy Piaseczno powinno być 
w metropolii, ale na jakich zasadach ta obecność mia- 
łaby się opierać. Przecież od 2015 r. podwarszawskie 
gminy uczestniczą w Programie Rozwoju Obszaru 
Metropolitalnego Warszawy. Dalsze zacieśnienie tej 
współpracy możliwe jest na podstawie już istniejących 
przepisów. Wprowadzenie nowego modelu, jeśli oka- 
że się konieczne, powinno odbyć się za przyzwoleniem 
mieszkańców i na jasno określonych zasadach.

O co chodzi w tej ustawie? Czy Piaseczno będzie 
dzielnicą Warszawy? Czy stracimy naszą samodzielność 
i decyzyjność? Co zyskają, a co stracą mieszkańcy? 
Projekt, zamiast odpowiadać na kluczowe pytania, 
wprowadza liczne niedomówienia i furtki, które w przy- 
szłości stać mogą się zarzewiem konfliktów i rozcza- 
rowania mieszkańców. 

 Nasze wątpliwości i pytania do autorów ustawy, 
które nasuwają się po przestudiowaniu tego doku-
mentu postaramy się Państwu przedstawić w niniej- 
szym artykule. 

Projekt ustawy i stan zaawansowania prac nad nią 
można odnaleźć na stronie internetowej Sejmu RP  
– www.sejm.gov.pl

MIeszKańcY Mają prawO wIedzIeĆ
Projekt ustawy pojawił się nagle i od razu skierowany 

został do Sejmu. Brak jakichkolwiek wcześniejszych 
konsultacji społecznych jest jego grzechem pierworod-
nym z punktu widzenia zasad demokracji. 

Szacunek do mieszkańców i uznanie ich podstawo- 
wego prawa do współdecydowania o swojej przy- 
szłości, a przynajmniej do wyrażenia swojej opinii na-
kazuje, aby tak ważny i wprowadzający rewolucyjne 
zmiany dokument był im uczciwie i jasno przedsta- 
wiony. Brak konsultacji rodzi zarzuty ograniczania 
samorządności i samodzielności w imię arytmety- 
ki wyborczej. Zapisy i tryb jej wprowadzania stoją  
w sprzeczności z przepisami ustawy o samorządzie 
gminnym, ustawy o samorządzie powiatowym, na- 
ruszają Konstytucję i Europejską Kartę Samorządu 
Lokalnego.

PYTANIA:
•  Dlaczego nikt nie przedstawił mieszkańcom  

i samorządom projektu i nie wyjaśnił wątpliwości 
w trakcie konsultacji? Czy autorzy są gotowi odbyć 
spotkanie, przedstawić projekt oraz odpowiedzieć 
na wątpliwości mieszkańców Piaseczna?

•  Dlaczego projekt nie jest w normalnym trybie  
przygotowywany przez rząd? Czy projekt był  
konsultowany z ekspertami, biurem analiz  
sejmowych, które jest do dyspozycji posłów?  
Dlaczego przyjęto tryb w którym pomija się 
Rządowe Centrum Legislacji?

 
czY pIasecznO bĘdzIe czĘŚcIą  
WARSZAWY? 

Dychotomia, która polega na tym, że z jednej strony 
mamy Gminę Warszawa a z drugiej Miasto stołeczne 
Warszawa wprowadza dezorientację. Czym wobec te- 
go będą pozostałe Gminy wchodzące w skład metro- 
polii? Większość mieszkańców zadaje sobie pyta- 
nie czy Piaseczno pozostanie miastem, czy raczej 
będziemy mieszkańcami Warszawy? 

Według autorów ustawy obecne miasto Warszawa 
wraz z 33 gminami ościennymi stworzy rodzaj po- 
wiatu, który nazywał będzie się „Miasto Stołeczne 
Warszawa”. Już sama nazwa jest myląca. Czy mia- 
sto może być częścią innego „miasta”? Można było 
nazwać tę strukturę na przykład: powiat metropoli-
talny, aglomeracyjny czy nawet „powiat warszawski”. 
Nazywanie proponowanego mega-powiatu miastem 
rodzi pojęciowy zamęt, w którym gubią się nawet  
eksperci, a co dopiero statystyczny mieszkaniec, który 
chciałby wiedzieć gdzie mieszka i gdzie załatwi swoje 
urzędowe sprawy.

Nowa struktura przejąć miałaby dotychczasowe 
zadania powiatów oraz część zadań gmin wchodzących 
w skład tej struktury. Przyjęto założenie, że mieszkańcy 
tego mega-powiatu wybierać mieliby wspólnie prezy- 
denta. Ten oprócz bycia prezydentem całego mega-po- 
wiatu będzie jednocześnie burmistrzem gminy War-
szawa czyli obecnego miasta Warszawy. Tu rodzi się 
kolejna wątpliwość. Mieszkańcy Warszawy nie bar- 
dzo rozumieją dlaczego mieszkańcy okolicznych gmin 
mają im wybierać prezydenta. Zwłaszcza, że swoich 
burmistrzów będą wybierać sami.

W projekcie ustawy jest sporo regulacji dotyczących 
samej stolicy i dzielnic, jeśli chodzi natomiast o po- 
zostałe gminy, to projekt odsyła do ustawy o samo- 
rządzie gminnym. Stąd domyślać się można, że wybór 
burmistrza i rady miejskiej pozostanie w Piasecznie 
bez zmian, chyba że zmiany wniesie np. nowa ordy-
nacja wyborcza…

Sprawą budzącą kolejne kontrowersje są zapro-
ponowane granice obszaru nowej metropolii. W do- 
stępnych materiałach brak jest uzasadnienia dla za- 
proponowanych granic tej nowej struktury. Kto ustalił, 
które gminy wchodzą do aglomeracji, a które nie i na 
jakiej podstawie? Brak tej wiedzy rodzi podejrzenie, że 
powodem były cele polityczne, a nie merytoryczne. 
Gdzie jest Nowy Dwór Mazowiecki na terenie którego 
zlokalizowane jest lotnisko Warszawa-Modlin? Gdzie 
Podkowa Leśna, która znajduje się w środku obszaru 
aglomeracyjnego? Te pominięcia wzmacniają podej- 
rzenie, że projekt jest nieprzygotowany i pisany był 
„na kolanie”. 

PYTANIA:
• Czy miasto może być częścią innego miasta?
• Czy Piasecznu grozi utrata praw miejskich?
• Na jakiej podstawie wyznaczono granice obszaru? 
•  Dlaczego pominięto niektóre gminy, które  

z obiektywnych względów znajdują się  
w Warszawskim Obszarze Funkcjonalnym?

KOMunIKacja
To najbardziej eksponowany przez autorów projek- 

tu ustawy powód, dla którego wielka aglomeracja 
miałaby się stać antidotum na wszelkie problemy  
i bolączki. Zgadzamy się, że w tym temacie współpraca 
Piaseczna z innymi samorządami zwłaszcza stolicą jest 
konieczna. Jakie jednak narzędzia i korzyści płyną z sa- 
mej ustawy?

Komunikacja to z jednej strony system drogowy,  
z drugiej transport publiczny.

Jeśli chodzi o drogi, to te kluczowe dla rozwoju 
naszej gminy jak np. trasa S7 czy droga 79 są zada-

niami rządowymi realizowanymi przez GDDKiA i War- 
szawa nie jest tu stroną. Jednak jako samorząd Pia- 
seczno potrafiło zdobyć się na inicjatywę i włączyć  
w przebudowę skrzyżowania ul. Puławskiej z ul. Oku-
lickiego, dokładając na ten cel 4 mln zł w budżecie  
na 2017 r.

A co z mniejszymi drogami? Czy mieszkańcy, których 
w m.st. Warszawa reprezentował będzie jeden radny 
(!), będą mogli liczyć na to, że wielka aglomeracja 
zatroszczy się o wyjazd z ich posesji, spowalniacz czy 
peryferyjną drogę?

Koronny argument, czyli poprawa transportu pub-
licznego to również jeden wielki znak zapytania. 
Dziś gmina Piaseczno na podstawie porozumienia  
z Warszawą wydaje ponad 10 mln zł na połączenia 
autobusowe i kolejowe. Płacimy i wymagamy. Organi-
zujemy wspólne przetargi, finansujemy wspólny bilet, 
uzgadniamy trasy i przystanki. System z pewnością nie 
jest doskonały, ale Piaseczno zna swoje potrzeby, wie 
co i za ile kupuje, a w razie konieczności może dołożyć 
środków na kolejne elementy systemu. W projekcie 
ustawy nie wskazano źródeł finansowania całej struk-
tury. Nie mamy żadnych gwarancji, że w konsekwencji 
nie zapłacimy jeszcze więcej a otrzymamy mniej, bo 
m.st. Warszawa uzna, że pilniejsza jest nowa linia 
autobusowa w innej, gorzej skomunikowanej części 
aglomeracji. Projekt ustawy zakłada, że m.st. War-
szawa przejmie budżety dzisiejszych powiatów. Ale 
dzisiaj powiaty nie finansują komunikacji, skąd więc 
znajdą się na to pieniądze? Zostaną zabrane gmi-
nom? Jeśli tak, to w jakich proporcjach? Czy kosztem 
oświaty, oczyszczania miasta, terenów zielonych?  
A może obniżone zostaną dochody gmin i jej udział  
w podatkach? Na dziś nie ma odpowiedzi, skąd środki 
na transport publiczny miałby się wziąć. Przesunięcie 
kasy z jednej kieszeni do drugiej nie spowoduje, że 
będzie jej więcej. Od samego mieszkania herbata nie 
stanie się słodsza. Trzeba dosypać cukru – czyli dołożyć 
do systemu pieniędzy. Tymczasem autorzy projektu 
ustawy proponują nam kupno „kota w worku”.

PYTANIA:
• Kto zadba o nasze drogi?
•   Jakie będą źródła finansowania transportu  

publicznego?
• Czy dochody gminy Piaseczno będą obniżone?

KOORdYNACJA CZY WYTYCZNE 
I NAdZÓR?

Zagadkowo też brzmi art. 15 projektu ustawy, który 
dotyczy koordynacji zadań przez radę m.st. Warszawy. 
Zgodnie z zapisami, to rada w drodze uchwały określa 
jakie zadania gmin i w jaki sposób koordynuje. Co to  
w praktyce może oznaczać? Możemy się tylko domyślać.

Istnieje obawa, że tym przepisem autorzy projektu 
oddają w kompetencje Warszawy decyzję co i jak robić 
powinna gmina Piaseczno. Co ma być koordynowane, 
nie wiemy i nie dowiemy się dopóki takiej uchwały 
nie podejmie Warszawa. Czy odgórnie będzie decy-
dowane ile dróg możemy wybudować? A może jakie 
kluby sportowe dofinansowywać lub jakie imprezy 
kulturalne organizować? Dziś to tylko domysły, ale do-
kument prawny jakim jest ustawa nie może być zbu-
dowany na domysłach.

Nie ma wątpliwości, że współpraca w ramach 
aglomeracji to konieczność. W projekcie jest mowa 
o wspólnych dla aglomeracji zadaniach, ale brakuje 
szczegółów dotyczących ich zakresu i finansowania. 
Mieszkańcy mają prawo wiedzieć, ile z ich pieniędzy 
znajdzie się w Warszawie i kto będzie decydował o ich 
wydawaniu. To, że powinniśmy wspólnie organizować 
transport publiczny, spójny system ścieżek rowerow-
ych czy koordynować zagospodarowanie przestrzenne 
jest pewne. Ale samorządy już to robią to na pod-
stawie obecnych przepisów. 

Projekt dotyczy ustawy o ustroju Warszawy. Czy do 
rozwiązania problemów transportu publicznego czy 
zagospodarowania przestrzennego potrzeba zmieniać 
ustrój Warszawy? Nie potrzeba. Na podstawie tej usta- 
wy mieszkańcy Piaseczna będą mogli wybierać prezy- 
denta Warszawy, ale czy zyskają Szybką Kolej Miejską? 
Trudno powiedzieć. W projekcie nie ma wskazanych 
źródeł finansowania nowej struktury w tym finanso-
wania kosztownego systemu transportu publicznego. 

W 2014 r. Warszawa wraz z 39 gminami metropolii 
warszawskiej zawarła porozumienie w sprawie koor-
dynacji wspólnych spraw. Przyjęto strategię współ- 
działania w 2015 r. i jest ona w fazie realizacji. To 
właśnie na jej podstawie realizowane są inwest-
ycje w parkingi P+R, trasy rowerowe czy wspólną 
promocję gospodarczą firm z naszej metropolii. Gminy 
poświeciły sporo czasu i środków na analizy i opracow-
anie granic warszawskiego obszaru funkcjonalnego. 

Obecnie obowiązujące przepisy ustawy o związkach 
metropolitalnych umożliwiają rozszerzanie tej współ- 
pracy zgodnie z ideą autorów projektu, ale za zgodą 
poszczególnych jednostek.

PYTANIA:
•  Czy rada m.st. Warszawy decydować  

będzie o tym co i jak realizowane będzie  
w Piasecznie?

•  Ile mieszkańców Piaseczna kosztowało będzie 
utrzymanie metropolii?

•  Dlaczego gminy nie mogą decydować  
samodzielnie, które zadania rozwiązywały  
będą w ramach szerszej struktury  
metropolitalnej?

PIASECZNO 
W METROPOLII  
– nIc O nas bez nas

zgłoszony przez posłów pis projekt ustawy o ustroju miasta stołecznego warszawy 
został skierowany do I czytania na posiedzeniu sejmu. sam projekt,  

ale przede wszystkim tryb w jakim jest wprowadzany – poselski tzn. uproszczony  
i przyspieszony – został z wielu stron głośno skrytykowany i po olbrzymim 

proteście podwarszawskich gmin i samej stolicy prace nad ustawą  
zostały spowolnione. co nie oznacza, że pomysłu zaniechano i został wycofany. 
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W patruję się w zdjęcia ułożone w 
wojskowym porządku na ekra-

nie komputera, wszystkie dotyczą jed-
nego tematu. Temat ten to związki pi-
sarki Marii Dąbrowskiej, rodziny Chrza-
nowskich i Gałczyńskich z Piasecznem. 
Usiłuję wyczytać z twarzy uwiecznio-
nych na fotografiach ludzi, jakie były  
ich relacje i jakie uczucia rodziły się 
między nimi. Przyglądam się zdjęciom 
domów, które stworzyli przedwojen-
ni architekci i ciągle mam nadzieję, że 
poprzez poznanie zmysłowe, wnikliwą 
obserwację, przeniosę się w świat poza-
zmysłowy i moi bohaterowie ożyją i wy-
jawią swoje tajemnice. oto oni – Emilia 
Bohowiczowa, bracia – Bronisław, ry-
szard i Henryk Gałczyński ich siostra i 
matka Maria Gałczyńska z domu Chrza-
nowska i pisarka Maria Dąbrowska.

Pierwsze zdjęcie na ekranie kom-
putera to klasycystyczna willa „Soko-
la” z 1921 roku stojąca przy ul. Siero-
szewskiego 7 w Gdyni z herbem Gał-
czyńskich nad drzwiami. Pierwszym 
jej właścicielem był prezes PPTKM 
ryszard Gałczyński i jego żona Wanda 
(właścicielka parceli). Intrygująca okoli-
ca. Na ciekawie ukształtowanym terenie 
budowane były wille, a każdy właści-
ciel miał obowiązek zatwierdzania w 
zarządzie towarzystwa projektu domu 

(włącznie z elewacją obiektu) oraz obo-
wiązek zakładania ogrodu kwiatowego 
i obsadzania jednej ze ścian budynku 
pnączem. W okolicy nie wolno było bu-
dować, urządzać i utrzymywać lecznic, 
fabryk, zakładów przemysłowych, han-
dlowych, gastronomicznych, składów, 
sklepów. Bracia Gałczyńscy, twórcy 
Pierwszego Polskiego Towarzystwa 
Kąpieli Morskich (1920), zrealizowali 
projekt urbanistyczny modnego wów-
czas „miasta ogrodu”. Centralną częścią 
planu był okrągły plac z promienistym 
usytuowaniem dojść i dojazdów. Pro-
jektantami tegoż „miasta ogrodu” byli 
warszawscy urbaniści Tadeusz Zieliński 

(też architekt willi) i Tadeusz Tołwiński. 
W pięć lat potem następuje początek 
parcelacji Zalesia pod Piasecznem, czyli 
wydzielenie z dóbr wilanowskich i Wól-
ki Kozodawskiej terenu i zaprojekto-
wanie obszaru na którym powstanie... 
„miasto ogród” i „miasto las”. Czyżby 
inspiratorami tego przedsięwzięcia 

urbanistycznego byli Gałczyńscy? Są 
dowody na to, że umieli zmienić obszar, 
na którym mieszkali, myślę o reytanach 
i Gdyni. Skoro byli aż tak kreatywni, to 
dlaczego w powieści, a jest to jedna z 

najlepszych polskich powieści obycza-
jowych na miarę literackiego Nobla, jej 
autorka przedstawiła ich w tak krzy-
wym zwierciadle?

Pod koniec roku 1931 wychodzi 
pierwsza część powieści Marii Dąbrow-
skiej „Noce i Dnie” pod tytułem „Bogu-
mił i Barbara”. Przypomnę – wujenka 
Marii Dąbrowskiej Maria Gałczyńska i 
jej mąż (w powieści Michalina i Daniel 
ostrzeńscy), rodzony brat matki 
pisarki są tak plastycznie opisani 
w powieści, że nie ma wątpliwo-
ści, o kogo chodzi, a przecież nie 
tylko oni tu zaistnieli. Emilia Bo-
howiczowa ma żal do Dąbrow-
skiej o tak przykry opis rodziny. 
arystokracja Kalińca początku 
XX wieku, bohaterowie jeszcze 
powstania styczniowego, to w 
powieści nacja ludzi odchodzą-
ca w przeszłość. To oburzyło 
Bohowiczową. reakcja była na-
tychmiastowa. Emilia pod pseu-
donimem „a.M.” pisze tekst pod 
tytułem „Kaliniec a rzeczywi-
stość” i wydaje w formie broszu-
ry, który jest ripostą na powieść 
Dąbrowskiej. Czytamy: „...Jeżeli 
rodzaj talentu p. Dąbrowskiej 
prowadzi koncepcję powieścio-
wą do satyry i karykatury, to jest 
jej sprawą indywidualną i pro-
testować przeciwko temu nie można. 
ale zapytujemy czy można wprowadzać 
do powieści postacie, których sylwety 
zewnętrzne, odpowiadają sylwetom lu-
dzi znanych i szanowanych, ale których 
istotne wartości duchowe i moralne 
w oświetleniu powieściowym uległy 
zniekształceniu i zdeprawowaniu...”. W 
kilka lat później E. Polanowski w książ-
ce „W dawnym Kaliszu” poprze Emilię 
Bohowiczową, pisząc, że dzięki takim 
ludziom, takim rodzinom, Polska prze-
trwała i uzyskała niepodległość, a opis 
rodziny w powieści Marii Dąbrowskiej 
jest mocno niesprawiedliwy.

rok 1930-1933 to zły czas dla Gał-
czyńskich. W 1930 roku umiera Maria 
Gałczyńska. Uroczystości pogrzebowe 
odbywają się w Piasecznie. Maria Dą-
browska pisze o tym lakonicznie, tylko 
tyle, że była na pogrzebie wujenki Gał-
czyńskiej. Syn Gałczyńskiej, Bronisław, 
właściciel dużej części piaseczyńskich 
reytan, założyciel bajecznego ogrodu, 
wydawca ciekawych książek o różach, 
ogrodach i drzewach, współzałożyciel 
Towarzystwa Kąpielowego w Gdyni, do-
staje nagle ataku wyrostka robaczkowe-
go, umiera po operacji w lecznicy omega 
w Warszawie w dniu 21 kwietnia 1933 
roku. Śmierć Bronisława jest, jak każda 
nagła śmierć, ogromnym szokiem dla 
rodziny. Dla Dąbrowskiej tym bardziej, 
bo wydaje się, że właśnie z Bronisła-
wem rozumiała się najlepiej. odczuła 
też zapewne jego brak w konflikcie z 

Emilią, która tymczasem zamieszkała 
na reytanach. Ciekawe jest też i to, że 
w „Dziennikach” reytany nagle znikają. 
Po latach Maria napisze, że spotkała na 
piaseczyńskim dworcu kolejowym Ba-
się Gałczyńską, córkę Bronisława. Z tego 
co pisze Dąbrowska, to kilka lat Basi nie 
widziała. reytany w życiu Dąbrowskiej 
odchodzą w przeszłość. Przyszłością 
będą pobyty u Wandy i Wacława Dą-

browskich w domu przy alei Kalin w 
Zalesiu Dolnym, ale to już zupełnie inna 
opowieść. 

Emilia Bohowiczowa po wprowa-
dzeniu się do Piaseczna dość szybko 
aklimatyzuje się w środowisku miej-
scowej inteligencji, zakłada z sąsiadami 
bibliotekę i czytelnię. Pisze felietony 
na temat Konkursu Chopinowskiego, 
samorządu piaseczyńskiego i Towarzy-
stwa Przyjaciół Piaseczna. Prowadzi 
intensywne życie towarzyskie, o czym 
opowiadają fotografie. Na jednej z nich, 
w gronie kilku osób, rozpoznaję nagle 

osobę, która będzie bohaterką mojej 
opowieści w przyszłości. Jest to Maria 
lewandowska z domu Banasikowska, 
sławna „Mary”. Jej obecność na zdjęciu 
obok Emilii Bohowiczowej to ciekawy 
dowód. Postacie ze zdjęć zaczynają 
przemawiać...

Małgorzata Szturomska

napisz do autorki
m.szturomska@przegladpiaseczynski.pl

Maria i Emilia, 
czyli opowieść o pewnym 
sporze – część 3

Willa „Sokola”  
z 1921 roku stojąca  

przy ul. Sieroszewskiego 
7 w Gdyni z herbem 

Gałczyńskich  
nad drzwiami

Dostaje nagle ataku 
wyrostka robaczkowego, 

umiera po operacji  
w lecznicy omega  

w Warszawie

Kamienna Góra (Gdynia) tworzenie miasta-ogrodu

          Willa Sokola w Gdyni (własność Gałczyńscy) na starej pocztówce

Willa Sokola w Gdyni obecnie

Maria Dąbrowska w swoim mieszkaniu  
przy ul. Polnej w Warszawie

      Okładka broszury Emili Bohowiczowej
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Organizacja AIESEC, posiadająca status organizacji 
pożytku publicznego, to największe na świecie stowar-
zyszenie prowadzone przez studentów, działające nie-
przerwanie od 1948 roku, którego głównym założeniem 
jest zwiększanie zrozumienia kulturowego i współpracy 
międzynarodowej poprzez program wymiany praktyk. 
W chwili obecnej organizacja skupia ponad 80 000 
członków w 118 krajach świata. W ramach projektu 
uczniowie uczestniczą w warsztatach w języku angiel-

skim prowadzonych przez wolontariuszy z innych kon-
tynentów.

studenci z trzech krajów
Okazja taka zdarza się raz do roku. Dzięki bezpo- 

średniemu kontaktowi polska młodzież ma możliwość 
doskonalenia języka angielskiego, przełamywania ste-
reotypów, rozwijania swoich horyzontów, a przede 
wszystkim uwrażliwianie na kwestię tolerancji dla od- 

miennych kultur. W tym roku nasza szkoła gościła 
trzech studentów. Byli to: Ritesh Nagpal z Indii, Ake-
lesh Morgan z Malezji, a także Jihyun Mark Kim z Korei 
Południowej. Wolontariuszy AIESEC gościli w domach 
uczennice: Maja Franckowska oraz Agnieszka Perzyna.

Lekcja wymiany kulturowej
Przez tydzień studenci prowadzili w szkole zajęcia w ję- 

zyku angielskim, których głównym celem było przybli- 
żenie uczniom ojczystych krajów – ich kultury, zwycza-
jów, historii i współczesności.  Prezentacje wzbogacane 
były pokazami zdjęć i filmów. Była to nie tylko okazja 
do przełamania barier językowych, ale i doskonała  
lekcja wymiany kulturowej i tolerancji. Prowadzone za- 
jęcia to nie tylko wykład, wolontariusze zachęcali na- 
szych uczniów do aktywnego udziału w spotkaniu,  
zadawali pytania i  poruszali tematy szczególnie dla nich 
interesujące, takie jak: muzyka, hobby czy nurtujące  
ich problemy. 

– Spotkanie z wolontariuszami to świetny sposób 
aby zmotywować uczniów do mówienia w języku an-
gielskim. Uczniowie przekonują się, że niekoniecznie 
trzeba znać perfekcyjnie język, żeby się komunikować, 
być zrozumianym. Trzeba mówić na ile się potrafi, nie 
bać się otworzyć na ludzi z innych kultur – mówi Joanna 
Socha, nauczycielka języka angielskiego. Wraz  z innymi 

anglistkami: Wiolettą Iwańską oraz Eweliną Mokosą 
była koordynatorką spotkań z wolontariuszami.

Źródło inspiracji
Wszyscy zgodnie stwierdzili, że wspólnie spędzony 

czas nie wystarczył, aby się dostatecznie poznać. 
Pozostały nowe doświadczenia, kontakty na Facebook’u 
i rozbudzona ciekawość świata. Doświadczenie to jest 
wspaniałym przeżyciem dla młodzieży, która ma nie- 
samowitą szansę, aby sprawdzić swoje umiejętności 
organizacyjne, interpersonalne i językowe. Kontakty  
z wolontariuszami mogą być dla nich źródłem inspiracji 
u progu wyboru kariery zawodowej.

– Jeżeli tylko istnieje możliwość zaproszenia do na- 
szej szkoły osób z innych krajów, to 
chętnie wykorzystujemy taką szansę 
– podkreśla Barbara Piechota, dyrek-
tor Zespołu Szkół w Tarczynie.

W piątek uroczyście pożegnaliśmy 
wolontariuszy. Pani Dyrektor Barbara 
Piechota wyraziła słowa podziękowa- 
nia oraz wręczyła pamiątkowe albu- 
my. Sami wolontariusze nie szczę- 
dzili słów podziękowań wszystkim, 
dzięki którym pobyt w Tarczynie –  
jak sami stwierdzili – na zawsze pozo-
stanie w ich pamięci.

ZS Tarczyn

Międzynarodowe 
warsztaty w Tarczynie
W dniach od 16 do 20 stycznia 2017 roku po raz czwarty w Liceum 
Ogólnokształcącym w tarczynie odbyły się międzynarodowe warsztaty aIesec  
we współpracy ze szkołą główną Handlową w warszawie. 

PROMOCJA

   GMINA TARCZYN
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a uto wyglądało wówczas atrakcyj-
nie, co w przypadku minivanów 

nie było normą. od tego czasu rynek 
mocno się jednak zmienił, znacząco 
zwiększyła się przede wszystkim popu-
larność SUV-ów, tymczasem – nie licząc 
delikatnego liftingu z 2015 r. – wygląd 
zewnętrzny Vengi pozostał właściwie 
niezmieniony. ale może poważniejsze 
zmiany po prostu nie były niezbędne? 
Proporcje auta, mimo że należy ono do 
najwyższych w segmencie, nie są za-
chwiane, dzięki czemu Venga nadal jest 
przyjemna dla oka. Swoje zrobił rów-
nież wspomniany lifting, w ramach któ-
rego auto wyposażono w większy grill, 

nowe światła do jazdy dziennej oraz 
chromowaną listwę łączącą tylne świat-
ła (w testowanej wersji – w technologii 
lED). Spory „wzrost” Vengi sprawia, że 
użytkownicy auta siedzą dosyć wyso-
ko. Dzięki temu mają oni sporo miejsca 
na nogi, a kierowca dodatkowo więcej  
widzi. Sprzyja temu także wyposaże- 
nie przednich słupków w trójkątne 
szybki.

Specjalnie nie zestarzało się także 
wnętrze samochodu. Warto jednak za-
znaczyć, że testowaliśmy egzemplarz 
z pakietem Business line, obejmujący 
między innymi pakiet Kia Navi System, 
na który składa się 7-calowy dotykowy 

wyświetlacz multimedialny, pokazu-
jący miedzy innymi wskazania nawi-
gacji – tu na uwagę zasługuje 7-letnia 
darmowa aktualizacja – czy obraz z 
kamery cofania. Co istotne, to mimo że 
w pierwowzorze Venga nie oferowa-
ła tak „wypasionych” multimediów, to 
ekran nie wygląda jak wciśnięty na siłę. 
Jedynym reliktem przeszłości jest mały 
monochromatyczny komputer pokła-
dowy umieszczony tuż nad kolorowym 
ekranem. Można to jednak wybaczyć, 
bo Venga wynagradza to z nawiązką 
dużą liczbą praktycznych rozwiązań. 
radiem – niezależnie od wersji – moż-
na sterować zdalnie z kierownicy. Ven-

ga dysponuje też aż trzema gniazdkami 
12V (dwoma z przodu auta i jednym  
w bagażniku) i identyczną liczbą pod-
łokietników. Jeden większy znajduje  
się na tylnej kanapie, zaś dwa mniejsze 
pozostają do dyspozycji kierowcy i pasa- 
żera z przodu. Plusem jest też tylna  
kanapa – można ją przesuwać do przo-
du lub tyłu i regulować kąt pochylenia 
oparcia.

oceny testowanego przez nas au-
ta nie zaniża silnik. To 1,6-litrowa jed-
nostka benzynowa o mocy 124 KM. 
Nie wyposażono jej w turbinę, więc 
nie gwarantuje ogromnej dynamiki, ale 
jest ekonomiczna i – jak można się spo-

dziewać – powinna służyć nam dłużej. 
Choć przecież i tak kupując auta kore-
ańskiej marki – ze względu na 7-letnią 
gwarancję – mamy w tym względzie 
duży spokój. o palpitację serca nikogo 
nie powinna też przyprawić kwota, ja-
ką trzeba zapłacić za minivana. Wersja 
z najmocniejszym silnikiem benzyno-
wym z pakietem wyposażenia Business 
line za 62,5 tys. zł? Naszym zdaniem to 
całkiem uczciwa oferta. Tym bardziej 
jeśli uda się upolować egzemplarz wy-
produkowany jeszcze w ubiegłym roku. 
Wówczas cena zakupu auta powinna 
spaść poniżej 60 tys. zł.

Michał Borkowski

Siedem lat temu nasz rynek przywitał Vengę bardzo ciepło.  
ówczesny wolumen na poziomie ponad 3,7 tys. egzemplarzy pozostaje  
najlepszym w historii tego modelu.

KIA Venga  
trzyma się nieźle

R E K L A M A
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  GMINA GóRA KALwARIA

Kiedy płacimy podatek tam gdzie faktycz- 
nie mieszkamy, to wróci on do nas w postaci 
nowych dróg, chodników, ścieżek rowero- 
wych, placówek edukacyjnych, szerokiej ofer- 
ty sportowej, kulturalnej i zdrowotnej, jed-
nym słowem zwiększa komfort i podnosi 
standard życia wszystkim mieszkańcom. 

Liczba nowych inwestycji jest zależna, prze- 
de wszystkim, od udziału w podatku do- 
chodowym, który stanowi główne źródło d 
ochodów gminy.

nie przekazuj pieniędzy  
na rozwój innego miejsca – płać 
podatki, tam gdzie mieszkasz!

Bądź współgospodarzem! 
Twoja złotówka wpłynie na poprawę ja- 

kości życia wszystkich mieszkańców Gminy 
Góra Kalwaria.

zachęcamy  
– płać podatki, 
tam gdzie 
mieszkasz!

uczniowie liceum Ogólnokształcącego im. Księdza zygmunta sajny w górze Kalwarii 
zajęli III miejsce w  konkursie „czad i ogień. Obudź czujność”, organizowanym  
przez Mswia. Minister Mariusz błaszczak pogratulował twórcom najlepszych prac 
konkursowych, a wyróżnionym i zwycięzcom wręczył nagrody rzeczowe.

Nagrodzony spot „czad i ogień tylko na koncertach” zrealizowany 
został przez uczniów klasy 1b: Zuzannę Gaładyk oraz Jakuba i Kacpra 
Dobkowskich. Koordynatorem projektu była Dorota Ziętek.

Konkurs ogłoszony przez MSWiA w październiku zeszłego roku skiero-
wany był do uczniów gimnazjów oraz szkół ponadgimnazjalnych i polegał 
na nakręceniu spotu filmowego promującego profilaktykę zatruć tlen-
kiem węgla oraz bezpieczeństwo przeciwpożarowe. Uczestnicy przesłali 
241 prac konkursowych, spośród których jury wybrało siedem najlep-
szych spotów.

Kampania „Czad i ogień – obudź czujność” była odpowiedzią na alar- 
mujące statystyki dotyczące ofiar pożarów i zatruć czadem w sezonach 
grzewczych. Z badań ankietowych zleconych przez MSWiA wynika, że co 
czwarty Polak myśli, że czad można rozpoznać po zapachu lub dymie. Czad 
jest nierozpoznawalny, ponieważ jest bezbarwny i bezwonny. Tymcza- 
sem umiejętność rozpoznania czadu zadeklarowało 41% badanych. Ty-
lko co dziesiąty Polak wie, że w domu trzeba mieć gaśnicę i czujnik czadu. 

W akcji wzięli udział uczniowie  z dużych i małych miejscowości z całej 
Polski.

zwycięzcom serdecznie gratulujemy a wszystkim przypominamy – 
uważajmy, czad to niewidzialny zabójca.

czad I OgIeń
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Dwa medale MP

\\\ POWIAT

Dla jednych to zwykłe granie  
na komputerze, dla drugich 
emocje porównywalne  
z Turniejem Czterech Skoczni. 
Świat oszalał na punkcie sportu 
elektronicznego.

o d pewnego czasu żądni wrażeń 
kibice śledząc popularne kanały 

sportowe, mogą natknąć się na dosyć 
nietypowe transmisje. Zamiast trady-
cyjnej zielonej murawy czy też błyszczą-
cego parkietu do koszykówki na ekranie 
telewizora widać... las, w którym walczą 
ze sobą różne animowane stworki, zaś 
relacjonujący całość komentatorzy opi-
sują wydarzenia z takim przejęciem, jak 
Tomasz Zimoch pamiętny mecz Widze-
wa. I choć na pierwszy rzut oka wygląda 
to komicznie, wielu osobom ta rozgryw-
ka dostarcza emocji na najwyższym po-
ziomie, a gra toczy się o naprawdę dużą 
stawkę.

\\\   Pasja, treningi,  
ogromne pieniądze i...  
miłość

Tak zwany „e-sport” to nic innego 
jak po prostu zawody w graniu na kom-
puterze. Najpopularniejszymi tytułami, 
w których gracze z całego świata mierzą 
swoje siły, są: league of legends, czyli 
powstała na bazie Warcrafta gra, w któ-
rej rywalizujące ze sobą drużyny mają 
za zadanie zniszczyć bazę przeciwnika, 
oraz legendarny Counter-Strike – mó-
wiąc krótko: zabawa w policjantów i 
złodziei – z którym zapewne zetknął 
się każdy, kto kiedykolwiek miał do czy-
nienia z grami komputerowymi. Popu-
larność obu z nich z każdym dniem roś-
nie. Coraz większym zainteresowaniem 
cieszą się międzynarodowe turnieje, 

które kibice śledzą na żywo, obserwu-
jąc w akcji siedzących przed ekranem 
monitora graczy. Jednym z nich jest 
np. World Electronic Sports Games.  
Na mistrzostwach dominują przeważ-
nie azjaci, choć Polacy również bar- 
dzo dobrze sobie radzą, czego przykła-
dem jest ostatni 
sukces zespołu 
Team Kinguin, 
który na wymie-
nionych zawo-
dach zajął dru-
gie miejsce i w 
nagrodę zgarnął 
czek opiewają-
cy na zawrotną 
sumę ponad 1,6 
miliona złotych. 
Frekwencja na 
tego typu im- 
prezach w Polsce 
nierzadko prze-
wyższa tę z naj-
większych aren 
sportowych w kraju – Intel Extreme  
Masters Katowice 2016 przyciągnął bli-
sko 113 tysięcy osób.

– To są zawodowcy. Wielogodzinne 
treningi, setki nieprzespanych nocy – 
komentuje Maciej z Piaseczna, fan tego 
typu rozgrywek.

Ze sportami elektronicznymi, choć 
w bardziej amatorskiej formie, często 
spotkać się można także na terenie na-
szego powiatu. Jak się okazuje, stanowią 
one nie tylko formę rozrywki i rywa-
lizacji, lecz także możliwość poznania 
swojej drugiej połówki, gdyż wbrew 
powszechnemu przekonaniu w gry 
komputerowe grają również kobiety. 
Jednakże związki te nie zawsze muszą 
być udane.

– Mieszkała daleko od mojej miej-
scowości. Chociaż tyle, że w trakcie 

gry mogłem ją usłyszeć... – mówi inny 
z graczy.

\\\   Szkolne zawody w „CS-a”  
i klasy e-sportowe

E-sport powoli przenika również 
do szkół. od kilku lat w Zespole Szkół 
Nr 1 w Piasecznie organizowane są tur-
nieje w Counter-Strike’a – wszystko na 
profesjonalnych zasadach. W jednym z 
regulaminów turnieju (2012) czytamy, 
iż niedozwolone jest między innymi: 
„używanie cheatów, skryptów, używa-
nie tarczy”, a także „przeklinanie, niesto-
sowne zachowanie”. Ponadto w niektó-

rych technikach w Polsce powstają z ko-
lei nawet klasy o profilu e-sportowym,  
w których uczniowie dodatkowo czer-
pią wiedzę na temat gier komputero-
wych.

Jak widać, przy rosnącej popular-
ności sportów elektronicznych, niewy-
kluczone, że w przyszłości transmisja 
z meczu piłki nożnej rozgrywanego na 
konsoli raz za razem będzie przyciągać 
więcej kibiców niż spotkania futboli-
stów na żywo. Nadal jednak na usta 
ciśnie się pytanie – czy to tak napraw-
dę sport? Jak głosi tytuł jednej z ksią-
żek doktora nauk o kulturze fizycznej 
Krzysztofa Zuchory „Sport niejedno ma 
imię”. I na tym poprzestańmy, zamiast 
odwoływać się do różnych definicji 
słownikowych.

RL

\\\ PIASECZNO

Na rozgrywanych w dniach  
11-13 lutego w Toruniu  
w Halowych Mistrzostwach 
Polski U-18 i U-20  
dużysukces odniosły 
zawodniczki piaseczyńskiego 
Stowarzyszenia rekreacyjno-
Sportowego „Kondycja”. 

W pierwszym dniu mistrzostw w 
biegu na 1500 metrów kobiet 

brązowy medal z wynikiem 4:45.02  
zdobyła aleksandra Płocińska. Dzień 
później na drugim stopniu podium sta-
nęła oliwia Malmon, która wywalczyła 
srebro na dystansie 800 metrów (czas: 
2:13.62).

– To był dopiero czwarty start na 
800 metrów oliwii, w ubiegłym roku 
była szósta na 400 metrów, a tu taka 

niespodzianka. ola nato-
miast to ubiegłoroczna 
brązowa medalistka w 
biegu na 1500 metrów 
na otwartym stadionie 
juniorek młodszych. 
Na hali w starszej ka-
tegorii wywalczyła  też 
brąz. Jesteśmy dumni, 
że Piaseczno może mieć 
aż dwie medalistki Mi-
strzostw Polski w jed-
nych mistrzostwach – 
powiedział nam Prezes 
Stowarzyszenia Kondy-
cja Wiesław Paradowski.

obu zawodniczkom, 
a także kadrze trener-
skiej, gratulujemy suk-
cesów!

Rafał Lipski

      Pojęcie „e-sport” cbardzo zęsto kojarzone jest z grą  
Counter-Strike

Srebrna medalistka mistrzostw Oliwia Malmon

\\\ mATKA PIASECZyńSKA

Moje Kochane Dzieci! Moja 
Szarańczo niestrudzona! 
Przyszłości tego Narodu!

Bardzo Was chciałam przeprosić. 
Kiedyś zrozumiecie, co zrobiłam. Może 
później zrozumiecie, dlaczego to zro-
biłam.

Nie wyjechałam z tego kraju, cho-
ciaż wiedziałam już, że się zmieni nie 
do poznania. Że to nie jest ten kraj, w 
którym Was rodziłam, chociaż rodzi-
łam Was tak niedawno. 

Mogłam wyjechać. Mam więcej 
znajomych w Londynie i Edynburgu 
niż we Wrocławiu. Mam znajomych w 
Portugalii, a nawet w Australii. Mam 
bliską rodzinę w Szwecji i w Austrii. 

Nie będziecie wiedziały, na co cze-
kałam. Może na status uchodźcy czy 
możliwość uzyskania azylu politycz-
nego. Nie będziecie rozumiały, że nie 
wyjechałam, kiedy Polska jest jeszcze 
w Schengen i po prostu wystarczy 
się spakować, żeby wyjechać do zna-
jomych mieszkających w Unii. Mam 
nadzieję, że nie będziecie się uczyły o 
Unii z podręczników. Mam nadzieję, że 
będziecie w niej mieszkały.

Mam nadzieję, że ten list będzie dla 
Was stekiem bzdur i że wraz ze mną za 
kilka lat będziecie się z niego śmiały.

Czuję, że pakuję Was w coś, cze-
go będę żałować. Czuję, że nie będę 
chciała Was niedługo tutaj wychowy-
wać. Już wiem, że traficie za kilka lat 
do systemu edukacji pogrążonego w 
kompletnym chaosie. Czuję, że będzie-
cie się wychowywać w kraju gorszym 
niż ten, w którym ja się wychowałam. 
A wychowałam się troszkę w PRL, a w 
większości w dzikich latach 90. To nie 
tak miało być.

Nie zdążyłam nawet walczyć dla 
Was o lepszy kraj. Skończyłam studia, 
pracowałam, a potem Was urodziłam. 
Ten kraj nigdy nie był ideałem, ale szedł 
do przodu. Bardzo wolno. Ale proces 
wychodzenia na prostą trwa. Po za-
borach nie zdążył wyjść na prostą, bo 
ten kurdupel, niespełniony pejzażysta, 
postanowił zaprojektować Europę na 
nowo. Potem było lepiej, ale niespe-
cjalnie. Dostał nas Stalin. Umarł, ale za-

nim Polska dotarła do wolności, minęło 
kilkadziesiąt lat. Na szczęście pojawił 
się Gorbaczow i „Elektryk co kiedyś 
wolność zaświecił jak światło” (jak 
śpiewała Maria Peszek). Nie wiem, kim 
będzie ten Elektryk, kiedy nauczycie się 
czytać. Na razie jest jakimś agentem i 
powoli znika z podręczników. Dzięki 
ludziom, którzy nic nie zrobili, abyśmy 
odzyskali wolność.

Odzyskaliśmy ją, bo wtedy Elektryk 
rządził (nieformalnie, ale rządził, cho-
ciaż potem już formalnie, co akurat 
nie jest tym okresem, za który moż-
na Go chwalić), kraj się wywrócił na 
drugą stronę, były ofiary, ale w końcu 
wstał. Szedł na Zachód. Teraz idzie na 
Wschód. I boi się dziesięciu syryjskich 
sierot. Nie wytłumaczę Wam tego, bo 
nie umiem tego zrozumieć. To jest ka-
tolicki kraj, czyli taki, który powinien 
być najbardziej miłosierny w całej Eu-
ropie. Jaki jest, każdy widzi.

Wiem, że będziecie mieć do mnie 
pretensje. Sama je miałam do Waszych 
dziadków. Kiedy przyszedł nastoletni 
okres buntu, znienawidziłam ich za to, 
że chociaż mieli taką możliwość, nie 
wychowałam się w Szwecji. Jak doro-
słam, to mi przeszło, mam nadzieję, że 
Wam też przejdzie. 

Nie wiem jednak, jak Wam wytłu-
maczyć, że tu żyjemy. To jest trochę 
tak, jakbym zakochała się w psychopa-
cie. Wiem, że to nie ma sensu, ale nic 
nie mogę poradzić. Kocham ten kraj i 
nie umiem go zostawić. Choć już dotar-
ło do mnie, że lepiej obierać marchew-
ki w Edynburgu, wcale nie ze względów 
finansowych, niż być dziennikarzem 
tutaj i kochać swoją pracę. 

Od ponad roku z tygodnia na ty-
dzień tracę nadzieję, że będziecie się 
z tego śmiać.

Joanna Grela

List

\\\ W SKRÓCIE

\\\   Zbierają na płytę
lokalny zespół rozpoczął pracę nad nową płytą.
Zespół łysa Góra powstał w kwietniu 2012 roku. 
W tworzeniu utworów opierają się głównie na 
polskim folklorze, chociaż w repertuarze mają 
też utwory ukraińskie, a także bałkańskie: 
macedońskie, bułgarskie i serbskie. Nie boją się 
eksperymentować, dlatego w ich piosenkach klasyczne i białogłosowe śpiewanie 
podkreślone jest mocnym brzmieniem instrumentów. Na koncie mają debiutancki 
album „To i Hola”. Grali m.in. na Słowiańskiej Nocy Folk-Metalowej w Brennej czy na 
międzynarodowym festiwalu Mikołajki Folkowe. W 2015 roku łysej Górze udało 
się dotrzeć do półfinałów „Mam Talent”, a jesienią 2016 roku wygrali plebiscyt na 
główny support trasy „Strzyga” zespołu Percival Schuttenbach. obecnie pracują 
nad drugim albumem, który nazwali „Siadaj, nie gadaj”. Jak zapowiadają, będzie 
to album  jeszcze bardziej zróżnicowany muzycznie i stylowo. Do realizacji tej 
płyty brakuje im jednak funduszy, dlatego postanowili rozpocząć zbiórkę na por-
talu www.odpalprojekt.pl, która potrwa jeszcze 26 dni. Zachęcamy do wspierania 
piaseczyńskiego zespołu – w zamian za wpłaty łysa Góra przygotowała szereg 
upominków dla sponsorów.

napisz do autorki
j.grela@przegladpiaseczynski.pl
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\\\ PIASECZNO
18.02 godz. 18.00 – artur Barciś Show, sala Domu Kultury  
w Piasecznie, ul. Kościuszki 49, bilety w przedsprzedaży od 7 lutego  
w cenie 30 zł, w dniu imprezy 40 zł.
19.02 godz. 10.00 i 11.30 – Teatranek – Teatr KUlTUrESKa  
„Zielony Kapturek”, sala Domu Kultury w Piasecznie,  
ul. Kościuszki 49, wstęp 12 zł.
21.02 godz. 18.00 – Klub Klasy Kobiet, Przystanek Kultura, pl. Piłsudskiego 9, 
Piaseczno, sala 39.
21.02 godz. 19.00 – Koncert fortepianowy – japońska pianistka Yuko Kawai,  
sala Domu Kultury w Piasecznie, ul. Kościuszki 49, wstęp wolny.
25.02 godz. 19.00 – koncert Mikromusic Trio, sala Domu Kultury w Piasecznie,  
ul. Kościuszki 49, bilety w przedsprzedaży od 14 lutego w cenie 20 zł, w dniu  
koncertu 30 zł.
Wystawy:
Wystawa malarstwa Elżbiety Hampson – Galeria Fryderyk w Przystanku Kultura, 
pl. Piłsudskiego 9, wstęp wolny.
Wystawa czasowa – Maria Dąbrowska z wizytą w Piasecznie  
– Muzeum regionalne, pl. Piłsudskiego 10, wstęp zgodnie z cennikiem Muzeum. 
13-24.02 – KUlTUralNa ZIMNa: zajęcia, warsztaty, koncerty w Przystanku 
Kultury, Strefie Kultury, Klubach Kultury, Domu Kultury i Muzeum regionalnym. 
Szczegóły na www.kulturalni.pl w zakładce Kulturalna Zima.  

www.kulturalni.pl

\\\ GóRA KALwARIA
18.02 godz. 18.00 – Sekretny seans, Kino Uciecha,  
ks. Sajny 14. Wstęp wolny
19.02 godz. 10.00 – Filmowy poranek, Kino Uciecha, ks. Sajny 14. Wstęp wolny
13-24.02 – ZIMa W MIEŚCIE: I tydzień – półkolonie, ośrodek Kultury, Białka 9,  
II tydzień – darmowe seanse filmowe dla dzieci (10.00) i młodzieży  
(godz. 18.00), Kino Uciecha 
Wystawy:
27.01-22.02 – „Dźwięki czasu i przestrzeni” wystawa artystów zrzeszonych  
w Warszawskim towarzyszeniu Plastyków
12.02-12.03 – Wystawa malarstwa Zofii Kujawy-Karweckiej, Communio Graphis, 
Pijarska 40 

www.kulturagk.pl

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA
17.02 godz. 19.00 – Klub Podróżnika – Islandia,  
KDK, ul. Mostowa 15, wstęp wolny
18.02 godz. 17.00 – Wirtualne Muzeum Konstancina – rossmannowie z Bielawy, 
ul. Mostowa 15, wstęp wolny
18-19.02 – Imieniny Konstancji
19.02 godz. 17.00 – Wystawa malarstwa Marty Gronkiewicz,  
ul. Mostowa 15, wstęp wolny 

www.konstancinskidomkultury.pl

\\\ LESZNOwOLA
17-19.02 – Mój ukochany kot –  wirtualna, konkursowa zabawa 
fotograficzna na fanpage'u GoK lesznowola  z okazji Międzynarodowego 
Dnia Kota
18.02 godz. 11.00 – Choinka dla dzieci sołectwa Stara Iwiczna, siedziba GoK 
lesznowola w Starej Iwicznej, ul. Nowa 6
19.02 godz. 16.00 – Bajkowa Niedziela, filia GoK lesznowola w Wólce 
Kosowskiej, ul. Nadrzeczna 23
22.02 godz. 18.30 – Kino na obcasach – wspólny wyjazd do kina. Spotkanie Klubu 
Kobiet Panie Przodem, filia GoK lesznowola w Mysiadle, ul. Topolowa 2
24.02 godz. 13.00 – otwarty bal karnawałowy dla dzieci. Wstęp wolny.  
Filia GoK lesznowola, Mysiadło ul. Topolowa 2 

www.gok-lesznowola.pl

\\\ TARCZYN
Kino za rogiem, GoK Tarczyn, ul. J. Stępkowskiego 17:
15.02 godz. 12.00 – ryś i spółka
15.02 godz. 14.00 – Mami fatale i inne bajki
15.02 godz. 16.00 – Mały książę
16.02 godz. 12.00 – Misiek w Nowym Jorku
16.02 godz. 14.00 – Pinokio
16.02 godz. 16.00 – Stulatek, który wyskoczył przez okno i zniknął
17.02 godz. 12.00 – Baranek Shaun
17.02 godz. 14.00 – Jacek i Placek
17.02 godz. 16.00 – Kochankowie z Księżyca
20.02 godz. 14.00 – Baranek Shaun
20.02 godz. 16.00 – Baranek Shaun

www.gok-tarczyn.pl

\\\   KA LEN DA RIUM KUL TU RAL NE\\\ PIASECZNO

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

\\\ YUKO KAWAI 
21 lutego o godz. 19.00 w sali Domu Kultury w Piasecznie 
zagra japońska pianistka YUKO KAWAI.

W programie między innymi koncerty fortepianowe 
Fryderyka Chopina.

Jak opisał naszego gościa magazyn The art of records: 
„Śmiało można uznać, że liryzm przenikający jej pełną śpiew-
ności grę godny jest lipattiego”. Yuko Kawai urodziła się  
w Nagoi (Japonia). Gra na fortepianie od piątego roku życia. 
W trakcie studiów podyplomowych w aichi została zauwa-
żona przez przebywającego wówczas w Japonii prof. Jana 
Ekiera. rezultatem spotkania była kontynuacja studiów  
w akademii Muzycznej w Warszawie pod jego kierunkiem  
i uzyskanie dyplomu tej uczelni w 1994 roku.

Yuko Kawai prowadzi intensywną działalność koncer-
tową; występuje w Europie i Japonii. Często zasiada w jury 
międzynarodowych konkursów pianistycznych. Dokonała 
licznych nagrań płytowych dla wytwórni: Platz, Imagine 
oraz BearTon, a jej utrwalone na płytach interpretacje mu-
zyki Chopina są wysoko cenione. Wstęp na wydarzenie jest 
bezpłatny. 

\\\ KLUB PODRóżNIKA NA WYSPIE 
żYWIOŁóW 
Podczas najbliższego spotkania Klubu Podróżnika, który 
odbędzie się w piątek, 17 lutego o godz. 19 w Konstan-
cińskim Domu Kultury przy ul. Mostowej 15 o swojej 
podróży do Islandii opowie Łukasz Supergan.

Podróżnik zaprezentuje również niezwykle efektowne 
zdjęcia. Celem wyprawy było przejście Islandii ze wscho-
du na zachód. 28 dni marszu (900 km) przez wulkaniczne 
pustkowia, przedpola lodowców, pokonywanie rwących, 
lodowcowych rzek oraz zmagania z pogodą i ciężarem ba-
gażu. Pokonania tego trudnego szlaku podróżnik podjął się 
samotnie, wybierając najdłuższy kierunek marszu przez wy-
spę. Posługując się mapami i kompasem, starając się poznać 
Islandię od jej dzikiej i mało znanej strony, wędrował ścieżka-
mi i bezdrożami przez środek kraju, by ostatecznie ukończyć 
wędrówkę we Fiordach Zachodnich Islandii. łukasz Super-
gan – specjalista od wędrówek długodystansowych, w ciągu 
5 lat przeszedł 15 000 km. autor książek Pustka wielkich cisz 
i Pieszo do irańskich nomadów. Wstęp wolny.

\\\ MIKROMUSIC 
Muzyka zespołu to fuzja jazzu, trip-hopu, rocka, czasem 
tez muzyki ludowej. Mikromusic wystąpi w sali Domu 
Kultury 25 lutego o godzinie 19.00.

Zespół powstał w 2002 roku. W 2004 roku był finalistą 
opolskich Debiutów, a w lutym 2006 roku wydał debiutancką 
płytę „Mikromusic”, której patronowała radiowa Trójka.  
W lipcu 2008 roku Mikromusic otrzymało nagrodę Prezy-
denta Sopotu podczas festiwalu ToPtrendy. Na początku 
2013 pojawił się ich piąty krążek „Piękny koniec”, który ze-
brał bardzo pozytywne recenzje krytyków i fanów, a singiel 
„Takiego chłopaka” osiągnął ponad 11 mln. wyświetleń na 
portalu YouTube. Mikromusic ma również na swoim koncie 
nominację do konkursu Camerimage za teledysk do piosenki 
Thank God I’m a Woman. Najnowsza płyta studyjna zespo-
łu „Matka i Żony” ukazała się w październiku 2015 roku. 
Płytę zapowiedział utwór „Krystyno, we wrześniu”.

Na scenie Domu Kultury zespół zaprezentuje się w trzy-
osobowym składzie Natalia Grosiak – wokal, Dawid Korba-
czyński – gitara, robert Szydło – gitara basowa. Bilety do na-
bycia w przedsprzedaży w cenie 20 zł, w dniu koncertu 30 zł.

\\\ KONKURS: POKAż SWóJ KOMIKS! 
Centrum Kultury w Piasecznie zaprasza wszystkich, 
którzy chcą pokazać swój talent, do wzięcia udziału  
w konkursie „Pokaż swój komiks”.

Konkurs dedykowany jest dla dzieci i młodzieży w wieku 
6-9 lat, 10-13 lat oraz 14-19 lat, którzy są mieszkańcami 
powiatu piaseczyńskiego. Treść i forma konkursowych prac 
jest dowolna, wystarczy przynieść je na recepcję Przystanku 
Kultura lub zgłosić mailowo na adres platyka.przystanek@
kulturalni.pl. Zgłoszenia przyjmujemy do 20 marca 2017. 
Na laureatów czekają nagrody ufundowane przez Centrum 
Kultury w Piasecznie, Sklep oaza Komiksu Piaseczno oraz 
Wydawnictwo Widnokrąg. Wyniki ogłosimy na Festiwalu 
Przystanek: Komiks 2 kwietnia 2017. Szczegółowy regula-
min: www.kulturalni.pl.

KONKURS Z NAGRODAMI 
DLA CZYTELNIKÓW  PRZEGLĄDU PIASECZYŃSKIEGO

odpowiedzi prosimy przesyłać smsem na nr tel. 
731 163 646 od czwartku od godz. 12.00. Pierwsze dwie 
osoby, które wyślą sms z poprawną odpowiedzią (prosimy 
o podanie imienia i nazwiska), otrzymają podwójne zapro-
szenia na Niedzielę z Jazzem – Witold Janiak Trio (12 marca, 
Dom Kultury ul. Kościuszki 49, godz.19.00).

\\\ CO PRZEDStAwIA 
ZDJęCIE? KTO JEST  
AUtOREM LOGO  
CENTRUM KULTURY?   

\\\   MIESZKAńCY WSPOMINAJĄ
Biuro Promocji i Informacji Gminy Piaseczno 
wydało kolejną część książki „Mieszkańcy 
wspominają”.

Pozycja zawiera wspomnienia o starym 
Piasecznie. Na podstawie rozmów, które prze- 
prowadziła Małgorzata Kawka-Piotrowska, udało 
się stworzyć już dwie książki. oprócz wywiadów 
znajdziemy tu również wiele ciekawych zdjęć. 

Jak czytamy na stronie gminy Piaseczno 
„Książka jest kontynuacją akcji, której celem jest 
zebranie i zapisanie wspomnień najstarszych 
obywateli naszego miasta, aby te opowieści i his-
torie nie przepadły na zawsze”. 

Pozycję można odebrać w Biurze Promocji i Informacji w Urzędzie Miasta 
(pokój 96) lub pobrać w formie ebooka ze strony gminy.
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DAm PRACĘ 
WARSZTAT SAMOCHODOWY  
w Górze Kalwarii zatrudni na stałe 
Mechanika Samochodowego,  
kom. 796-66-55-11, bardzo dobre 
warunki pracy, AUTO-CLINIC,  
ul. Wyszyńskiego 13
Rehabilitant, logopeda, psycholog  
do pracy z dziećmi z zaburzeniami 
rozwojowymi, autyzm, Asperger, 
zesp. Retta. 506 915 606,  
praca@vitalplus.pl
Zatrudnię osoby do rozbioru kurcza-
ka praca w Piasecznie. Wymagane  
doświadczenie oraz książeczka sa-
nitarno-epidemiologiczna. Kontakt  
515-090-488 
Pakowacz produktów dietetycznych, 
praca dla osób z orzeczeniem  
o niepełnosprawności. Józefosław, 
tel-513 052 780
STALKO sp.j. zatrudni kierowców 
kat.D, miejsce pracy: powiat  
piaseczyński. Kontakt: 696444343
Panią 20-45 lat do sklepu z odzieżą 
używaną w Piasecznie, na 1/2 etatu. 
Tel-513 044 702
Pracownik obsługi klienta na pod-
jeździe na stacji Orlen w Tarczynie. 
605276594
Pracownik magazynowy.  
Rusztowania. Praca fizyczna.  
tel-502 782 558
Zatrudnię nauczyciela wychowania 
przedszkolnego, tel. 503331731 
Praca w lokalu gastronomicznym, 
Piaseczno, tel-513 047 350
Fryzjerkę do salonu w Konstancinie 
Jez., tel-506 061 124
Agentów ochrony stawka 13 zł.  
506 158 658 
Od zaraz fryzjerowi, fryzjerce  
z doświadczeniem w salonie  
w piasecznie, tel. 501 083 350,  
22 716 37 83 
Firma z Piaseczna k/Warszawy  
zatrudni tokarzy CNC,  
tel. 668 128 571, 604 220 442,  
mail: e.jaworska@sertapolska.pl
Zatrudnię blacharzy budowlanych. 
Praca stała, zakwaterowanie,  
wynagrodzenie: akord. Piaseczno,  
tel. 22 756 84 89

USŁUgI 
BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE,  
REMONTY od A do Z.  
TADEUSZ BIAŁOGRODZKI.  
Tel-502 093 588, 22 756 57 63
Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana 
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00, 
603 310 223, 601 623 480 

pIelĘgnIarKI dO dOMu  
501 612 927 

AUTOMATYKA, napędy do bram  
– przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż 
i serwis, tel. 790 331 339 

Anteny, serwis, montaż, gwarancja, 
tel 537 777 181 

Docieplenia budynków.  
Doświadczone ekipy. Konkurencyjne 
ceny. 602-482-572
Remonty od A do Z. Tel-666 713 372

AABRAXAS - tłumaczenia  
tel. 22 711 64 26, 607 685 074
anteny tv/sat-montaż-serwis.  
Tel-502 129 161
Glazura, terakota samodzielnie.  
Tel-694 126 583
Oczyszczanie działek, ogrodnicze 
519-874-891
Alarmy, kamery, domofony,  
tel. 602 281 593 
elektryk, tel-666 890 886
TYNKI AGREGATEM 533125444
studnie, 601 231 836
Hydrauliczne, gazowe, uprawnienia, 
tel. 501 299 360  
budowa domów, rozbudowy,  
tel. 508 529 008 
Krycie dachów, naprawy,  
tel. 511 928 895  
Docieplanie budynków szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214 
Wylewki agregatem, tel. 668 327 588
Ocieplanie poddaszy pianą pur,  
tel. 668 327 588
Remonty kompleksowo, 
 tel. 605 330 627, 506 52 40 60
Remonty - budowlane, ogrodzenia, 
tel. 513 137 581
Naprawa pralek, tel. 602 322 951
Glazura, terakota, malowanie, gipso-
wanie, tel. 608 729 233, 22 797 09 82

SPRZEDAM 
Drewno opałowe i kominkowe,  
tel. 602 77 03 61
Drewno opałowe i kominkowe,  
tel. 791 394 791

Sprzedam antyki stylowe: serwantka, 
mała komoda angielska, biblioteka 
dwudrzwiowa. Tel. 515-923-702

AUTO-mOTO KUPIĘ 
Skup aut całe i skorodowane  
tel. 502 242 752

NIERUCHOmOŚCI wyNAJEm 
Magazyny w Antoninowie  
od 100 m kw, ochrona całodobowa, 
tel. 604 470 270, 604 470 370
Wynajmę lub sprzedam pawilon  
(40 metrów) przy ul. Szkolnej,  
tel. 799763621

NIERUCHOmOŚCI SPRZEDAm 
piękne domy 136m2  

działka 1600m2 pod piasecznem. 
zakochaj się www.ogrodynarni.pl 

Ostatnie! tel. 791130132
segment w centrum góry Kalwarii  
– tel. 602 810 143
tanio pół bliźniaka w czersku  
– tel. 602 810 143
Sprzedam działki nad jeziorami  
od 900m2, 140km od Warszawy, linia 
brzegowa, media, www.cesardzialki.pl, 
tel. 605 099 422
Sprzedam kawalerkę 36m blisko PKP 
+ garaż 508651282
BEZPOŚREDNIO SPRZEDAM NAROŻ- 
NĄ DZIAŁKĘ 715 M KW W ZALESIU 
DOLNYM PRZY GŁÓWNEJ DRODZE  
TEL. 501 156 766
Działka budowlano - usługowa  
przy trasie 722, tel. 602 77 03 61

NAUKA 
Matematyka, egzaminator  
tel-602 690 229

ZDROWIE 
„DOBRE SMAKI”  

catering kaloryczny, Piaseczno  
i okolice, tel-606 224 489

LECZENIE PIJAWKAMI,  
RUNÓW UL. SOLIDARNOŚCI 49,  
tel-516 172 275

Pijawki lekarskie, larwoterapia, 
Konstancin-Jeziorna, Piasta 21, 

602793303 www.hirudolek.com.pl

GASTRONOMIA 
Mela Verde, Kuchnia włoska,  
ul. Sikorskiego 1a,  22 736 42 43

RÓŻNE 
Oddam ziemię z możliwością transpor-
tu- Piaseczno Lesznowola 501705327
Meble industrialne na zamówienie 
loftmeble@gmail.com

ZwIERZĘTA 
Strzyżenie psów w STUDIO MAXi,  
Piaseczno tel. 731954508

OGłOSZENIA

DOCIEPLANIE BUDYNKÓW
ELEWACJE, PODDASZA
( 501 62 45 62

www.ekobud.waw.pl

Zamów ogłoszenie 

drObne 
ZA DROBNE

tel. 786 202 066

O g ł O s z e n I e / r e K l a M a

KATEGORIE znAcznIKI
 KUPIĘ  KUPIE
 SPRZEDAM SPRZED
 DAM PRACĘ DAMPRAC
 SZUKAM PRACY SZUKPRAC
  AUTO-MOTO  
KUPIĘ AUTOKUPI
  AUTO-MOTO  
SPRZEDAM AUTOSPRZ
  NIERUCHOMOŚCI  
DO WYNAJĘCIA NIERWYNAJ
  NIERUCHOMOŚCI  
SPRZEDAM NIERSPRZED
  NIERUCHOMOŚCI  
KUPIĘ NIERKUPI
 USŁUGI USLUGI
 NAUKA NAUKA
 ZDROWIE ZDROWIE
 RÓŻNE ROZNE
 ZWIERZĘTA ZWIERZ
 TURYSTYKA TURYST
 MATRYMONIALNE MATR

Koszt 20zł + VAT
Dostawca usług SMS: ScenicGroup Sp. z o.o.
Szczegóły w regulaminie na stronie  
www.przegladpiaseczynski.pl

zAMÓW
ogłoszenie 

dRObnE 
PRzez sMs

92 055

92055
AUTosPRz. sprzedam  
samochód marki skoda,  
tel. 555 555 555
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